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Załącznik  
do Protokołu z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie  

z dnia 21 grudnia 2023 r.   
 

STENOGRAM 

z sesji Rady Miejskiej w Bodzentynie 
z dnia 21 grudnia 2023 roku 

 
 
00:11:57:00 [Teresa Bzymek]: Dzień dobry, otwieram sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie. Witam 
przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam Burmistrza Pana Dariusza Skibę, Wiceburmistrza Pana Andrzeja 
Jarosińskiego, Panią Skarbnik, Panią Danutę Kopeć, Sekretarza Pana Wojciecha Furmanka, witam 
przybyłych Radnych, oraz wszystkich uczestników dzisiejszej sesji. Pragnę poinformować, że zgodnie z 
przepisami, obrady Rady Miejskiej są transmitowane oraz utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Uczestnicząc w sesji wyrażacie Państwo zgodę na przetwarzanie i 
upublicznianie swoich danych osobowych w myśl obowiązujących przepisów tak zwanego RODO. 
Przechodzimy do punktu drugiego to jest stwierdzenie kworum. Bardzo proszę Państwa Radnych o 
potwierdzenie kworum. Zgodnie z listą obecności, oraz potwierdzonym przez Państwa Radnych 
kworum stwierdzam, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia 
obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. Przechodzimy do punktu trzeciego, zatwierdzenie 
porządku obrad. Proponowany porządek obrad Państwo Radni otrzymaliście wraz z zaproszeniem na 
sesję. Czy ktoś z Państwa chciałby zgłosić jakieś wnioski, uwagi do przedstawionego porządku obrad? 
Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że porządek dzisiejszej sesji został zatwierdzony przez Państwa Radnych 
jednogłośnie. Przechodzimy do punktu czwartego, to jest przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 maja 
2023 roku, 22 czerwca 2023 roku, oraz 26 czerwca 2023 roku. Do protokołów nie zostały wniesione 
żadne uwagi, dlatego też proszę Państwa Radnych o przegłosowanie protokołu z sesji z dnia 29 maja 
2023 roku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół z sesji z dnia 29 
maja 2023 roku został przez Państwa Radnych przyjęty większością głosów, przy jednym głosie 
wstrzymujący się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Proszę o przegłosowanie protokołu sesji z dnia 
22 czerwca 2023 roku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że protokół 
sesji z dnia 22 czerwca 2023 roku został przez Państwa Radnych przyjęty większością głosów, przy 
jednym głosie wstrzymujący się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Przystępujemy do głosowania nad 
protokołem z 26 czerwca 2023. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
protokół z sesji z dnia 26 czerwca 2023 roku został przez Państwa Radnych przyjęty większością 
głosów, przy jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Przechodzimy do 
kolejnego punktu dzisiejszych obrad, to jest punkt piąty - informacja dotycząca realizacji zamówienia 
pod nazwą: Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Miasta i Gminy Bodzentyn w 2023 roku. 
Pragnę poinformować, że informacja została zamieszczona na naszym informatorze e-sesja. Czy ktoś z 
Państwa ewentualnie miałby jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, myślę, że Radni zapoznali się z takową 
informacją. Przechodzimy do punktu szóstego - to jest sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta 
i Gminy Bodzentyn między sesjami w czwartym kwartale 2023 roku. Bardzo proszę, Burmistrz Pan 
Dariusza Skiba. 
 
00:17:53:06 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Drodzy Widzowie. Kończy się rok 
kalendarzowy, kończy się kwartał. Chciałbym Państwu przytoczyć najważniejsze zadania, które, w 
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których brałem udział. 29 września odbyła się sesja Rady Miejskiej w Bodzentynie, oraz odbyłem 
spotkanie w starostwie w Kielcach, w sprawie otrzymania prawomocnego pozwolenia na rozbudowę i 
przebudowę pozostałości Pałacu Krakowskich Biskupów w Bodzentynie. W tym też dniu odbyła się 
Rada Nadzorcza naszej spółki. 2 października podpisałem umowę z wykonawcą KIS-SAN na zadanie 
wykonania dokumentacji projektowej: przebudowa i modernizacja przyłącza wodociągowego instalacji 
wewnętrznej budynku urzędu gminy. Spotkanie w urzędzie gminy z przedstawicielami firmy RYSTAL  
w sprawie rewitalizacji ruin pałacu w Bodzentynie. Spotkanie z mieszkańcami miejscowości Wiącka w 
sprawie zakłóceń stosunków wodnych. Trzeciego października odbyliśmy, robiliśmy kontrolę drogi 
gminnej z firmą Budromost w Świętej Katarzynie w ramach gwarancji, na ulicy Prostej. Udział w 
spotkaniu wójtw, burmistrzów Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w sprawie projektu " Śladami 
kultury benedyktyńskiej", czwartego października - spotkanie z Seniorami w Domu Seniora na ulicy 
Wolności w Bodzentynie. Piątego października spotkanie w Urzędzie Gminy mieszkańcami 
miejscowości Wiącka w sprawie stosunków wodnych, zakłócenia stosunków wodnych w tej 
miejscowości. Siódmego października byłem w Ciekotach wspólnie z druhami na spotkaniu ZHP 
Chorągiew Kielecka w "Szklanym Domu". Siódmego października odbyło się uroczyste otwarcie 
Świetlicy Wiejskiej w Woli Szczygiełkowej. Dziewiątego października podpisałem umowę z 
wykonawcą firmą D-MAX Drążek na zadanie pod nazwą: Wykonanie usług oczyszczania poboczy 
drogi z drzew samosiejek i zakrzaczeń przy drogach gminnych. Udział w spotkaniu wójtów, 
burmistrzów Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Centrum Tradycji, Turystyki i Kultury w 
Bielinach. Dziesiątego października spotkanie ponowne na gruncie w miejscowości Wiącka w sprawie 
zakłócenia stosunków wodnych. Jedenastego października odbyło się spotkanie z panią prezes PUK, 
dotyczącą bieżących działań naszej spółki. Trzynastego października udział w ślubowaniu klas 
pierwszych w szkole podstawowej w Woli Szczygiełkowej. Osiemnastego października  - udział w 
posiedzeniu członków Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Bielinach. 19 października - udział w 
ślubowaniu klas pierwszych w szkole podstawowej w Bodzentynie oraz udział w spotkaniu seniorów 
Seniorada 2023. 20 październik - udział w spotkaniu członków Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w 
Bielinach w sprawie projektu " Śladami kultury benedyktyńskiej" 24 październik - udział w ślubowaniu 
klas pierwszych w szkole podstawowej w Świętej Katarzynie i oraz udział w uroczystościach jubileuszu 
50 - lecia pożycia małżeńskiego naszych mieszkańców. 25 październik - spotkanie w Domu Seniora w 
w Bodzentynie. Udział w spotkaniu członków Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, podczas którego 
zostały podpisane umowy dotyczące postępowania: Modernizacja infrastruktury drogowej na terenie 
czterech gmin należących do Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, na których funkcjonowały PGR-y. 
26 październik - udział w ślubowaniu klas pierwszych w szkole podstawowej w Śniadce, oraz 
podpisanie umowy z wykonawcą ABC Usługi Kreślarskie i Projektowe M. Perchel na zadanie pod 
nazwą: Wykonanie dokumentacji projektowej modernizacja boiska sportowego przy ulicy Wolności w 
Bodzentynie. 27 październik - Sesja Rady Miejskiej. 30 październik - podpisanie umowy przystąpienia 
do projektu pod nazwą: Zakup drzew i krzewów miododajnych przeznaczonych do nasadzeń na 
terenach zieleni dostępnych publicznie w naszej gminie. Podpisanie aneksu do umowy w sprawie 
dofinansowania budowy świetlicy w Dąbrowie Górnej. Podpisanie umowy z wykonawcą EKO ART, 
Pan Dziób Siekierno Przedgrab na zadanie: Zagospodarowanie terenu wokół świetlicy wiejskiej w 
Siekiernie. 31 październik - spotkanie robocze w gminie, w Urzędzie Gminy z panią prezes spółki w 
sprawie ewidencji zbiorników bezodpływowych. Podpisanie aneksu do zawartego porozumienia w 
sprawie wspólnej realizacji programu "Czyste Powietrze" w siedzibie Funduszu w Kielcach. Spotkanie 
z firmą projektową w sprawie wykonania PFU do zaprojektowania zabezpieczenia wschodniej ściany 
ruin zamku w Bodzentynie. 2 listopad - spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w Kielcach z 
dyrektorem Departamentu Inwestycji i Rozwoju panem Jackiem Sółkiem w sprawie inwestycji 
drogowych na terenie gminy Bodzentyn. Dotyczyło to przebudowy drogi wojewódzkiej Wzdół - 
Kamieniec - Bodzentyn. 3 listopad - podpisanie umowy z wykonawcą Przedsiębiorstwa 
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Wielobranżowego Eko-Kwiat pod nazwą, na zadanie pod nazwą: Wywóz, zagospodarowanie i 
transport nieczystości stałych z kontenerów i pojemników zlokalizowanych na terenie Miasta i Gminy 
Bodzentyn. Udział w spotkaniu jubileuszowym z okazji setnej rocznicy urodzin mieszkanki gminy 
Bodzentyn w Wilkowie. Spotkanie w urzędzie Marszałkowskim w Kielcach z Panem Marszałkiem 
Andrzejem Bętkowskim w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej 751 Wzdół - Bodzentyn. 6 
listopad - spotkanie w Urzędzie Miasta Gminy w Bodzentyn z wykonawcą która, który to ma robić, 
realizować przebudowę dróg gminnych miejscowości Psary, Święta Katarzyna, Dąbrowa Dolna, 
Górna. Spotkanie robocze w sprawie organizacji komunikacji autobusowej w gminie Bodzentyn. 8 
listopad- spotkanie z mieszkańcami Wilkowa w sprawie regulacji granic działek, oraz spotkanie 
robocze z pracownikami w sprawie funkcjonowania świetlic na terenie naszej gminy. Następnie było 
spotkanie z pracownikami w sprawie organizacji uroczystości z okazji Święta Niepodległości. 10 
listopad - odbyła się sesja Rady Miejskiej w Bodzentynie oraz udział w obchodach 105- tej rocznicy 
odzyskania niepodległości w Woli Szczygiełkowej. 11 listopad - uroczystości Gminne Święta 
Niepodległości w Bodzentynie. 12 listopad - uroczystości dotyczące ósmego przeglądu Pieśni 
Patriotycznych w Bodzentynie. 13 listopad - spotkanie z projektantem w sprawie budowy wodociągu w 
miejscowości Celiny. 15 listopad- spotkanie z przedstawicielem firmy Deloitte dotyczące bieżących 
spraw podatkowych i prawnych. Spotkanie z przedstawicielami Gminy Suchedniów, Wąchock, 
Szydłów w sprawie organizacji marszu Powstania Styczniowego. 17 listopad- udział w uroczystości 
ślubowania klas pierwszych szkole podstawowej w Leśnej. 18 listopad - udział w spotkaniu 
"Andrzejkowym" ze Stowarzyszeniem Inicjatywa w miejscowości Sieradowice. 19 listopad - odbyła się 
"Cecyliada" w Centrum Kultury w Bodzentynie. 20 listopad - udział w uroczystej Gali Konkursu 
"Świętokrzyski Anioł Dobroci" w Filharmonii Świętokrzyskiej. 22 listopad - spotkanie w Urzędzie 
Miasta i Gminy Bodzentyn z przedstawicielami Biura Wyścigu Kolarskiego w sprawie organizacji 
trzeciego etapu przyszłorocznych, przyszłorocznego 35-go Międzynarodowego Wyścigu Kolarskiego 
Solidarności i Olimpijczyków. 23 listopad - podpisanie umowy z wykonawcą P.H.U. Autopex Pan 
Plewiński pod nazwą: Odśnieżanie dróg gminnych oraz zwalczanie śliskości zimowej na drogach 
gminnych. Podpisanie umowy z wykonawcą, Firmą Usługową DOMTECH na zadanie pod nazwą: 
Odśnieżanie dróg gminnych oraz zwalczanie śliskości zimowej na drogach gminnych. Podpisanie 
umowy z wykonawcą Usługi Budowlano - Sprzętowe ''Greg" również na odśnieżanie dróg gminnych 
na terenie naszej gminy. Podpisanie umowy z wykonawcą,  spotkanie Fundacji Mam Marzenie odział 
w Kielcach w ramach udziału w akcji Dzień Pluszowego Misia, podczas którego przekazaliśmy na 
Fundacji na rzecz chorych dzieci, dla najmłodszych szpitalnych pacjentów oddziałów onkologiczno - 
hematologicznych, psychiatrii dziecięcej wraz, oraz domów dziecka. Przygotowaliśmy 50 maskotek. I 
odbyły się spotkania " Andrzejkowe" z seniorami w Centrum Kultury oraz w świetlicy wiejskiej w 
Dąbrowie Górnej. 24 listopad - udział w spotkaniu z przedstawicielami Krajowego Zasobu 
Nieruchomości w sprawie powołania spółki SIM oraz wieczorne spotkanie z mieszkańcami miasta 
Bodzentyn. 25 listopada - spotkanie ''Andrzejkowe" mieszkańcami Świętej Katarzyny. No gminne 
spotkanie odnośnie.. które to realizowało Stowarzyszenie Katarzynianki w Świętej Katarzynie w szkole 
podstawowej, oraz spotkanie " Andrzejkowe" zs stowarzyszeniem dla mieszkańców, które 
organizowały to Świętokrzyskie Jodły w świetlicy wiejskiej w Sieradowicach.  29 listopad - spotkanie z 
seniorami w Bodzentynie przy ulicy Wolności. 30 listopad - sesja Rady Miejskiej w Bodzentynie. 
Spotkanie z projektantem firmy Idea Projekt z panem Rękasem w sprawie projektu przebudowy drogi 
gminnej, ulica Sosnowa w miejscowości Wilków. 1 grudnia - spotkanie w urzędzie gminy, Miasta i 
Gminy w Daleszycach sprawie powołania spółki SIM. 6 grudnia - udział w Posiedzeniu Członków 
Zgromadzenia Związku Gmin Gór Świętokrzyskichskich w Bielinach, oraz spotkanie Mikołajkowe w 
Centrum Kultury z dziećmi naszej gminy oraz ich rodzicami. 7- go grudnia - udział w spotkaniu z 
uczniami w ramach społecznej akcj "Bezpieczna droga do szkoły i domu" w Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w Bodzentynie oraz w szkole podstawowej we Wzdole. 8 grudnia - spotkanie 
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wójtów, burmistrzów, członków Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w Bielinach w sprawie projektu 
"Śladami kultury benedyktyńskiej". 11 grudnia - spotkanie z wójtami burmistrzami w sprawie 
powołania spółki SIM- Społewczna Inicjatywa Mieszkaniowa. Udział w uroczystości gali 
podsumowującej społeczne efekty Regionalnego Programu Operacyjnego w  Filharmonii 
Świętokrzyskiej. Spotkanie z dyrektorem Przedsiębiorstwa Wielobranżowego Mirosławem 
Olejarczykiem w sprawie odbioru odpadów z terenu naszej gminy. Spotkanie z przedstawicielami 
organizacji pozarządowych z terenu naszej gminy. 12 grudzień - uroczyste podpisanie umowy spółki 
Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej KZ Świętokrzyski. I jeszcze 14 grudnia - podpisanie aktu 
notarialnego w Urzędzie Miasta i Gminy Bodzentyn w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
PUK w Bodzentynie. Udział w spotkaniu Wigilijnym z członkami seniorów w Bodzentynie. 15 grudnia 
- spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach z panem 
marszałkiem, z panem dyrektorem, z wójtem Bielin Kopaczem Sławomirem, oraz z wójtem gminy 
Pawłów - Markiem Wojtasem sprawie projektu:" Śladami Kultury Benedyktyńskiej". 16 grudnia - 
udział w spotkaniu wigilijnym w Bodzentynie w Zagrodzie Czernikiewiczów, oraz 17 grudnia - udział 
w spotkaniu wigilijnym w świetlicy wiejskiej w Celinach, w Woli Szczygiełkowej i Dąbrowie Górnej. 18 
grudnia - wizyta, wizyta u jubilatki, u stulatki w miejscowości Wilków. Spotkanie wigilijne z dyrekcją 
Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Bodzentynie, oraz z gronem pedagogicznym i pracownikami 
szkoły podstawowej w Bodzentynie. 19 grudnia - odbył się Szkolny Festiwal Kolęd i Pastorałek w 
szkole podstawowej w Śniadce Drugiej, jak również spotkanie w Bielinach po raz kolejny z wójtem 
gminy Pawłów i gminy Bieliny, w sprawie projektu; " Śladami Kultury Benedyktyńskiej". oraz odbyły 
się też ''Jasełka" w Świętej Katarzynie w szkole podstawowej. 20 grudzień - kolejne spotkania Wigilijne 
w Bodzentynie i w Świętej Katarzynie. No i dzisiaj jest sesja, tak, że dziękuję serdecznie. To takie 
najważniejsze, najistotniejsze działania które zostały zrealizowane. Oczywiście tego było więcej, ale nie 
będę pisał wszystkiego, bo są drobne i ważniejsze i mniej ważne rzeczy, które na co dzień realizujemy w 
gminie, poza gminą w urzędach naszego województwa, w starostwie. Ale te najważniejsze, które myślę 
żeby przedstawić Państwu na dzień dzisiejszy, dziękuję bardzo. 
 
00:32:58:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Proszę Panie Radny. 
 
00:33:05:13 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Tutaj Pan Burmistrz mi już przekazał 
to sprawozdanie, ale moja prośba i sugestia jest taka, abyśmy te sprawozdania zamieszczali gdzieś na 
stronie urzędu, żeby to było takie jasne i czytelne, bo też dostałem wiadomość, że nie wszystko było 
zrozumiane, zrozumiałe co Pan Burmistrz przedstawił, w związku z tym mam taką ogromną prośbę, 
abyśmy ten sam dokument zamieścili na stronie urzędu. Dziękuję. 
 
00:33:28:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, przechodzimy do punktu siódmego - podjęcie uchwał w 
sprawie: podpunkt a), podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2023- 2047. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023- 2047 została przez Państwa Radnych przyjęta 
większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek, jednym 
głosie wstrzymującym się, to jest Radna Pani Ewelina Dróżdż. Przechodzimy do kolejnego podpunktu 
punktu siódmego, to jest podpunkt b), podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2023 
rok. Do dyskusji zgłosił się Radny Pan Dominik Dudek, bardzo proszę. 
 
00:34:42:21 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Pani skarbnik, 
jesteśmy przy punkcie dotyczącym budżetu w 2023 roku wczoraj na komisjach pojawiły się ciekawe 
informacje i czy mogłaby Pani przedstawić, jak wygląda sytuacja finansowa gminy. Między innymi 
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chodzi o to, bo też do mnie się mieszkańcy zwracali, obserwują oni platformę e-zamawiający, tam 
pojawiły się dwa kredyty: jeden na kwotę 2 milionów drugi na kwotę 6 milionów. Bardzo bym prosił o 
wyjaśnienie czego te kredyty dotyczą? W jaki sposób ma być umowa zawarta? Oraz to, co 
dowiedzieliśmy się wczoraj, że rata kredytu za ostatni kwartał tego roku zostaje przesunięta na inny 
okres i będzie spłacona w innym okresie. Dziękuję. 
 
00:35:30:23 [Teresa Bzymek]:  Dziękuję bardzo. Proszę pani skarbnik, pani Danuta Kopeć. 
 
00:35:36:20 [Danuta Kopeć]: Proszę Państwa, to że są problemy finansowe, to informuję prawie na 
każdym spotkaniu komisji. Zresztą te problemy finansowe dotyczą nie tylko naszej gminy. Wiele 
samorządów boryka się z problemami finansowymi, mniejszymi, większymi. I faktycznie, tutaj 
zaciągnięcie tego kredytu 2 miliony jest na sfinansowanie planowanego deficytu, a rata przesunięcia 360 
000 - ostatnia rata za czwarty kwartał zaplanowano ją na lata 2028 i 2032 po 180 tysięcy w każdym roku 
i 45 tysięcy w każdym kwartale. Dziękuję. 
 
00:36:30:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo, proszę Radny Pan Dominik Dudek. 
 
00:36:36:05 [Dominik Dudek]: Pani skarbnik, jeszcze odnośnie tego drugiego kredytu 6- milionowego 
jakby Pani mogła powiedzieć w dwóch zdaniach. 
 
00:36:43:19 [Danuta Kopeć]: Proszę Państwa, spodziewamy się dużych płatności na początku roku 
związanych z zadaniami, gdzie współfinansowane są z Polskiego Ładu. Tam są kwoty rzędu 5 
milionów na każdym zadaniu, jest to, to oświetlenie energooszczędne czy kanalizacja też właśnie 
współfinansowana z Polskim Ładem i w celu zabezpieczenia środków, jakby zabezpieczenia płynności 
finansowej zdecydowano na właśnie ten większy kredyt w rachunku bieżącym. On musi być spłacony 
do końca roku, bo to jest kredyt tylko na przejściowe finansowanie deficytu. 
 
00:37:28:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
00:37:35:05 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Tak jak pani 
skarbnik powiedziała, kredyt sześciu milionów to jest kredyt na sfinansowanie bieżącego deficytu i on 
na ostatni grudnia 2024 roku musi być spłacony, nie ma wpływu na zadłużenie. Natomiast, poza tym 
co pani skarbnik powiedziała, że mamy w przyszłym roku, jak Państwo spojrzycie w następnym 
punkcie mamy budżet, jak dobrze pamiętam porządek obrad, to w przyszłym roku mamy zaplanowane 
wydatki majątkowe na poziomie trzydziestu trzech milionów. Część tych wydatków, duża część tych 
wydatków idzie z Polskiego Ładu, gdzie finansowanie jest albo na końcu inwestycji, albo możliwe jest 
w dwóch transzach, albo w trzech transzach, a część tych inwestycji idzie przez Związek Gmin Gór 
Świętokrzyskich, gdzie realizowanych jest w jednym przetargu 15, 12 zadań w różnych gminach, i żeby 
nie czekać na płatność wykonawcy są w stanie wykonać pewne zadania - jak droga, która tam ma pół 
kilometra, czy samochód, są w stanie wykonać w ciągu czterech, pięciu, sześciu miesięcy, ale nie są w 
stanie czekać na płatność do końca roku, bo ostatnia płatność w wysokości pięćdziesięciu procent 
może zrealizowana dopiero wtedy, kiedy wszystkie gminy zrealizują wszystkie zadania i może się 
okazać, że będzie to w listopadzie. Tu są różne firmy, większe, mniejsze. Dla małej firmy czekanie na 2 
miliony czy na 3 to jest często zabójstwo. Dlatego chcielibyśmy też z tych  środków skorzystać z takiej 
możliwości, żeby przekazać  środki  do Związku, żeby to zapłacić a do końca roku żeby to zostało 
zwrócone ze Związku i na koniec roku żebyśmy te pieniądze z powrotem otrzymali, żebyśmy mogli 
zamknąć budżet, dziękuję. 
 



6 | S t r o n a  

 

00:39:39:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2023 rok została przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie 
przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek, jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radna Pani 
Ewelina Dróżdż. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt c), podjęcie uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2024- 2047. Uchwała Rady 
Miejskiej w Bodzentynie w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Bodzentyn na 
lata 2024- 2047. Na podstawie obowiązujących przepisów o samorządzie gminnym oraz o finansach 
publicznych oraz o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa uchwala się co następuje: Paragraf 1: uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Miasta i 
Gminy Bodzentyn na lata 2024- 2047 zgodnie z załącznikiem numer 1 do uchwały. Paragraf 2: ustala 
się wykaz wieloletnich przedsięwzięć zgodnie z załącznikiem numer 2 do uchwały. Paragraf 3: 
przyjmuje się objaśnienia do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024- 2047 zgodnie z 
załącznikiem numer 3 do uchwały. Paragraf 4: upoważnia się Burmistrza do: punkt pierwszy 
-zaciągania zobowiązań na wieloletnie przedsięwzięcia w granicach kwot określonych o załączniku 
numer 2. Zaciągania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach 
następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki z których wynikające płatności 
wykraczają poza rok. 3- przekazania uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do zaciągania 
zobowiązań o których mowa w punkcie jeden i dwa. 4- dokonywania zmian limitów zobowiązań i kwot 
wydatków na realizację przedsięwzięcia finansowego z udziałem środków europejskich albo środków o 
których mowa w artykule 5 ustęp 1 punkt trzeci ustawy o finansach publicznych w związku ze 
zmianami w realizacji tego przedsięwzięcia o ile zmiany te nie pogorszą wyniku budżetu dla każdego 
roku objętego wieloletnią prognozą finansową. Upoważnienie to obejmuje także upoważnienie do 
dokonywania zmian środków przeznaczonych na współfinansowanie realizacji przesięwzięć o których 
mowa w zadaniu pierwszym w tym wkładu własnego beneficjenta oraz wynikających z 
rozstrzygniętych konkursów o których mowa w artykule 31 ustęp 1 punkt pierwszy ustawy o zasadach 
realizacji programu. 5 - dokonywania w wieloletniej prognozie finansowej związanych z 
wprowadzeniem nowych inwestycji lub zakupów inwestycyjnych o ile ta zmiana nie pogorszy wyniku 
budżetu w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa. Paragraf 5 - traci moc uchwała numer 69/567/2022 Rady 
Miejskiej w Bodzentynie z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta i Gminy Bodzentyn na lata 2023- 2047 z późniejszymi zmianami. Paragraf szósty- wykonanie 
uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bodzentyn. Paragraf 7- uchwała wchodzi w życie z 
dniem 1 stycznia 2024 rok. Przechodzimy do punktu drugiego, to jest odczytanie uchwały Regionalnej 
Izby Obrachunkowej. Uchwała numer 123/23 2023 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Bodzentyn na lata 2024- 2047. Czwarty Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach: Przewodniczący - Ireneusz Piasecki. Członkowie - 
Monika Różycka, Wojciech Czerw. Działając na podstawie obowiązujących przepisów o Regionalnych 
Izbach Obrachunkowych po zbadaniu projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Bodzentyn na lata 2024- 2047 postanawia zaopiniować pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bodzentyn na lata 2024- 2047. Do uchwały jest to 
uzasadnienie, które Państwo Radni zapoznali się z nim, jest też zamieszczone na informatorze e-sesja. 
Przechodzimy do punktu trzeciego: dyskusja nad projektem uchwały. Czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos? Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba. 
 
00:46:31:08 [Dariusz Skiba]:Pani Przewodnicząca, bo ja bym się chciał odnieść może ogólnie już do 
budżetu i do WPF-u w tej chwili, czy mogę ogólnie powiedzieć? 
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00:46:39:00 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
00:46:43:18 [Dariusz Skiba]: Szanowni Państwo, to jest jedna z ważniejszych sesji, gdzie uchwalacie 
Państwo budżet na rok przyszły i warto trochę o tym powiedzieć kilka słów związanych z budżetem, z  
WPF-em na najbliższe lata. Trzeba podkreślić, że jakaś magiczna liczba, historyczna, że dochody 
budżetu na rok przyszły planowane są na blisko 97 milionów złotych. Wydatki na 95 milionów złotych, 
to są potężne środki na naszą gminę, to jest właśnie związek przede wszystkim, albo wyłącznie z 
inwestycjami jakie są planowane na rok przyszły. Taką istotną kwotą, która robi wrażenie na wszystkich 
praktycznie kto śledzi budżet, są wydatki, jest zaplanowane ponad 33 miliony złotych na oświatę. Na 
same wydatki bieżące to jest blisko 23 miliony złotych z czego od budżetu państwa otrzymaliśmy 
około 15 milionów złotych, więc 8 milionów musimy przygotować ze swoich środków. Ponad 11 
milionów złotych to są na inwestycje, budynki oświatowe, nie tylko, bo tam jeszcze wyposażenie to jest 
też duża kwota. Na przyszły rok jest wiele płatności, o czym mówiła pani skarbnik i zastępca, 
związanych z naszymi działaniami inwestycjami jako gmina ale też jako Partner w ramach Związku 
Gmin Grór Świętokrzyskich, w ramach wsparcia dla powiatu, dla samorządu, województwa. Dzisiaj na 
sesji będziecie Państwo podejmowali uchwały odnośnie przeniesienia zmian uchwały o pomocy 
finansowej rzeczowej dla powiatu i dla województwa. Tylko chcę podkreślić na wstępie to, co robimy 
od kilku lat. Wykonujemy dla powiatu projekt przebudowy drogi Psary Podlesie, Psary Podłazy, 
Hucisko, Wzdół Kolonia, Sieradowice Parcele, Sadowice Drugie, Sieradowice, Śniadka Druga, Śniadka 
Pierwsza, Skorucin, Orzechówka, Wzdół Stara Wieś, Orzechówka. Jesteśmy na etapie końcowym 
projektu miejscowości Wiącka. Zakończyliśmy projekt przebudowy drogi w miejscowości 
Podmielowiec. Jesteśmy w tralcie realizacji projektu przebudowy drogi powiatowej Bodzentyn -Celiny- 
Wola Szczygiełkowa, a także pomoc dla województwa mające na celu wsparcie wykonania projektu 
przebudowy drogi wojewódzkiej od Wzdołu, to jest Góra Barbary poprzez Kamieniec- etap pierwszy. 
I drugi etap - Kamieniec do Bodzentyna. Jak również odcinek przebudowy drogi czy budowy trasy 
rowerowej od Dąbrowy Górnej w kierunku gminy Nowa Słupia - to są takie kluczowe, bardzo istotne 
płatności, które musimy w przyszłym roku no, wykonać, zrealizować. Mamy też Drodzy Państwo do 
wydania też dużą kwotę, bo pozyskaliśmy blisko milion osiemset tysięcy złotych na utworzenie 
komunikacji zbiorowej na terenie gminy Bodzentyn. O tym niebawem Państwu przekażemy, bo ja 
dzisiaj podpisuję umowę z panem wojewodą odnośnie wsparcia finansowego, tam też będzie wkład 
własny, ale to będzie zależny tylko i wyłącznie od przetargu, w zależności jak przewoźnicy, jaka będzie 
oferta i to jest istotne też, bo mieszkańcy od wielu lat proszą o zwiększenie komunikacji autobusowej i 
mamy zaplanowane trzy trasy takie, które będą, będą na przyszłym roku uruchomione. To jest koniec 
stycznia, tak nam się wydaje, że rozstrzygniemy postępowanie i wyłonimy wykonawców, ale szczegóły 
- no dzisiaj mamy uchwałę, prawda? Na końcu do podjęcia. Państwo będą głosowali nad tą uchwałą i 
tam są te trasy chyba zapisane i Państwo wiecie mniej więcej jak to będzie wyglądało. Chcemy, żeby 
przywozić mieszkańców do Bodzentyna, a później z Bodzentyna w kierunku Kielc, bo to jest 
najtrudniejsze, i chyba jeszcze też Skarżysko, tak? Mamy też w planie, żeby do Skarżyska ze Wzdołu.. 
Tak, ale żeby była jakaś symbioza prawda, z tymi autobusami, które jeżdżą w kierunku Skarżyska, 
Starachowic i Kielc. Jest też, będzie płatność jeśli chodzi o kanalizację sanitarną, bo teraz realizujemy 
projekt z Polskiego Ładu w miejscowości Wzdół Parcele oraz w  miejscowości Święta Katarzyna. Ale 
jeszcze Państwu przypomnę, bo tutaj właśnie o tych, o tym, o tym zadłużeniu, o pożyczkach chciałem 
Państwu przypomnieć, tylko z czym mam doczynienia, ile inwestycji mamy do wykonania i do 
zapłacenia w przyszłym roku. Boiska i bieżnie przy szkole w Bodzentynie, we Wzdole, w Świętej 
Katarzynie to około miliona złotych. Mamy też zaplanowane remont dachu w Leśnej. Dach też mamy 
w szkole podstawowej na Rynku Górnym w Bodzentynie, do zmiany, albo do budowy, do zmiany, jak 
nazwać? Do wymiany, bo ten dach nie jest stary, ale musimy koniecznie wymienić. W planie jest też 
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wykonanie boiska dla Łysicy Bodzentyn, dla klubu. Tam chodzi o trybuny i nawierzchnię boiska. W 
szkole przy ulicy Wolności też jest dużo prac planowanych. Wymiana okien, ocieplenie dachu, 
wymiana pieca, fotowoltaika, kominy, ogrodzenie. W szkole we Wzdole montaż pompy ciepła, piece i 
fotowoltalika. Święta Katarzyna - przebudowa klatki schodowej, wymiana pieca, odwodnienie, 
fotowoltaika. Tak, chwileczkę, zaraz innego będziemy mieć. W szkole podstawowej w Świętej 
Katarzynie właśnie dach, oraz we Wzdole remont wewnątrz szkoły, kapitalny remont. Milion złotych 
jest na zamek w Bodzentynie przyznane są środki. Obecnie jestem na etapie porozumienia z firmą, 
która wykona nam program funkcjonalno - użytkowy, żeby później zrobić zaprojektuj- wybuduj w 
systemie tym dokumentację, żeby ten, tą ścianę wschodnią zabezpieczyć, żeby można było później nam 
bezpiecznie zwiedzać ten teren. Co dalej? Mamy milion złotych, też tutaj Państwo wiecie, na drogę 
Psary do drogi wojewódzkiej 751 to jest już jest na etapie... Ale końcowym, prawda? Bo chcemy to 
dopiąć do na ostatni guzik z firmą ale, ale chodzi o o pierwszy etap, pierwszy etap, a drugi jest w 
kolejności. Tak, bo są dwa etapy. Bo tam jest odcinek od Psar do mostu, to jest obwód, obręb 
geodezyjny Leśna, dlatego trzeba było  to wydzielić i są dwa etapy. Mamy też środki na place zabaw w 
Bodzentynie przy zamku, przy przedszkolu we Wzdole, na Wilkowie przy zbiorniku wodnym oraz na 
Hucisku na zakupionym placu przez gminę. I rozważamy jeszcze, żeby zrobić nową fontannę w 
Bodzentynie, ale... no prawie nową, prawie nową, dlatego ona się ciągle psuje. Święta Katarzyna ulica 
Słoneczna oraz Psary w kierunku miejscowości Święta Katarzyna tutaj w kierunku lasu. I jeszcze 
Psary... Okej, to jest to. Psary Stara Wieś, to drugie tam mówiłem już, no i też z Polskiego Ładu 
zakupienie samochodu dla OSP Wzdół i drogi, drogi gminne, łącznik Dąbrowa Dolna - Dąbrowa 
Górna i Psary- Grabowa. To takie pokrótce Drodzy Państwo inwestycje, one, nie podawałem kwot, 
prawda, bo nie wszystkie przetargi są rozstrzygnięte, ale to są wielomilionowe inwestycje, które 
wymagają naprawdę wielkiego wysiłku, bo duża część tych środków, tych inwestycji jest realizowany w 
ramach partnerstwa Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, to wymaga, wymaga spójności. Tylko 
Państwu podam przykład trudnego procesu jakim jest, są takie związkowe międzygminne projekty. 
Ilośc przetrgów na rewitalizację, przebudowę pozostałości Krakowskich Biskupów w Bodzentynie to 
siedem było przetargów, siedem. Żeby go rozstrzygnąć, to był trudny proces związany z tym, że 
chodziło o że wartości były wysokie, że trzeba było zmieniać zakres prac, ograniczać zmieniać pod 
nadzorem konserwatorskim oraz archeologicznym. Jak powiedziała mi pani Ania Łubek, która pracuje 
w Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, było dokonanych 120 zmian w koncepcji, specyfikacji, bo to 
chodziło o spójność trzech gmin czyli: Bieliny, Bodzentyn i Pawłów. Tak, że to jest bardzo istotne. No 
jeszcze jest wiele innych, Państwo macie w budżecie zapisanych zadań, które wymagają pilnych prac. 
Dlatego taka kwota jest zaplanowana w budżecie, żeby to wszystko zrealizować i uregulować płatności. 
Jeszcze nas czeka Moi Drodzy na pewno dużo zmian w przyszłym roku budżetowych. Państwo wiecie, 
że już rząd obecny zapowiedział podwyżki 30 procent dla oświaty, nauczycieli. Wzrasta też najniższa 
krajowa o blisko 700 zł podstawy. No w styczniu jest mniejsza, później od lipca pełne 700 złotych. I na 
pewno będziemy pracować nad budżetem, żeby dokonywać zmian, bo automatycznie trzeba będzie 
zwiększyć wynagrodzenia. No takie założenie społeczeństwa, rządzących, więc musimy się z tym 
liczyć. To ja tak tylko, tak w skrócie. Dziękuję serdecznie i proszę o poparcie budżetu, dziękuję. 
 
00:59:16:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję Panie Burmistrzu. W tym momencie mogę wyrazić tylko swój 
szacunek i uznanie dla osiągnięć, które już wspólnie z Radą uzyskaliśmy, które są realizowane, które 
pomagają w codziennym życiu mieszkańcom. Bardzo dziękuję za to, co już jest zrobione i tak jak 
Państwo usłyszeliście jest jeszcze wiele planów, które przed Radą tą, czy następną będą. Myślę ,że przy 
dobrej współpracy z Burmistrzem będzie to kontynuowane. Bardzo proszę, do dyskusji zgłosiła się 
Bogusia Jankowicz. Bardzo proszę. 
 
01:00:08:15 [Bogusława Jankowicz]: Tak jak Pan Burmistrz już wspomniał, że od 1 stycznia będą 
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podwyżki dla nauczycieli 30-to procentowe, ja mam takie pytanie i zwracam się do Pana Jarosińskiego. 
Czy w ogóle dostaniemy jakieś dofinansowania w związku z tymi podwyżkami, czy my sami jako 
samorząd musimy sobie poradzić z tymi kwotami? Dziękuję. 
 
01:00:29:21 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, również widziałam Pana Włodzimierza Bąderskiego, 
podnosił rękę, bardzo proszę. 
 
01:00:36:02 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 
Słuchałem to wszystko z zadowoleniem odnośnie tych inwestycji, ale umknęło mi coś chyba nie 
dosłyszałem, bardzo jedna inwestycja, dość istotna dla mieszkańców w ogóle gminy Bodzentyn. 
Rozmawiałem kiedyś z Panem Burmistrzem Jarosińskim na ten temat. Chodzi mi o żłobek i 
przedszkole w Świętej Katarzynie. Bardzo usilnie go prosiłem, żeby, w Wilkowie, sorry, przepraszam. 
Chodzi mi o to, że jeżeli się nadarzy taka okazja bez względu na jakieś tam problemy, żeby tą inwestycję 
wrzucić i szukać środków na wybudowanie tego, bo to jesteśmy po prostu, jak to się mówi bardzo, 
bardzo pod kątem żłobków i przedszkoli w gminie Bodzentyn, dziękuję. 
 
01:01:29:02 [Teresa Bzymek]: Dziękuję proszę Radny Pan Dominik Dudek. 
 
01:01:32:14 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja również wysłuchałem z wielkim 
zainteresowaniem tego, co tu Pan Burmistrz przedstawia.ł No my już mieliśmy różne wizualizacje 
pokazywane jak to pięknie miało wyglądać, jak to pięknie miało być zrobione. Rzeczywistość 
okazywała się całkowicie odmienna. Przemilczę większość może tych inwestycji jak to będzie wszystko 
ładnie, pięknie, bo też tak miało być z innymi inwestycjami, ale też to co Pan Włodzimierz powiedział. 
No to jest może i wstyd dla nas jako gminy miejsko-wiejskiej Miasta i Gminy Bodzentyn, że nie mamy 
żadnego żłobka. Mieszkańcy Bodzentyna jeżdżą i szukają żłobków, miejsca w żłobkach w gminach 
sąsiednich. Górno - gmina wiejska, proszę zobaczyć ile tam jest żłobków. Nasi mieszkańcy jeżdżą tam 
i proszą o to, żeby przyjąć ich dziecko do żłobka. Myślę, że to jest jedna z kluczowych i strategicznych 
inwestycji, ponieważ jeżeli ktoś chce pracować zawodowo i ma małe dziecko no to musi to dziecko w 
takowym żłobku zostawić. Dajmy tym ludziom taką możliwość, myślmy o tym, bo naprawdę, już były 
piękne plany, już były piękne zapowiedzi, co więcej jedna z mieszkanek Świętej Katarzyny pytała mnie 
czy - to było w wakacje, czy żłobek ruszy we wrześniu? Ja mówię, że we wrześniu ruszy na pewno, tylko 
jeszcze nie wiadomo którego roku. Bo ona tak słyszała, takie były zapowiedzi, takie były zapewnienia. 
No były. Tylko tak jak w wielu sprawach, nie jest powiedziane dokładnie w którym roku. Myślę, że ten 
żłobek jest kluczową inwestycją. Dziękuję. 
 
01:03:21:19 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Burmistrz Pan Dariusz Skiba. 
 
01:03:25:18 [Dariusz Skiba]: Tutaj wszyscy siedzący Szanowni Państwo na tej sali są za tym żłobkiem 
oprócz Pana, bo Pan nie głosuje za budżetem. Jest zapis w budżecie, że ten żłobek jest planowany do 
budowy. Mamy działkę, mamy lokalizację, mamy projekt. Zostają nam przyznane pieniądze 4 miliony 
złotych na budowę żłobka. Odbył się przetarg. Przetarg, kwota przetargu przekroczyła 10 milionów 
złotych. No musielibyśmy pożyczyć 6 milionów znowu na żłobek. Musimy szukać źródeł 
dofinansowania. Jakby Pan sobie w sposób taki spokojny zapoznał z nową, materiałem takim 
informacyjnym odnośnie działalności samorządu przez ostatnie lata, Pan dowie się, że pozyskaliśmy 
ponad 130 milionów zł z zewnętrznych środków. Niech Pan zapyta w Górnie czy tyle pozyskali w 
ciągu dziewięciu lat. Czy tyle mają pieniędzy pozyskanych? Inwestycji za ponad 207 milionów złotych. 
To nie jest tak jak Pan mówi, czarno-biało, że, że miało być pięknie a nie jest pięknie. Pan tego nie 
widzi, nie chce widzieć, że jest kanalizacja, że są robione drogi, że robimy budynki oświatowe, że 
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inwestujemy dużo w rzeczy różne. W sieć wodociągową, w każdy obszar działalności gminy. Ten 
żłobek będzie wykonany, będą nowe wnioski i konkursy bo takie są zapowiedzi. Czy to środki unijne, 
czy rządowe, one będą mamy jasną, jasną informację, że koszt tego budynku, który jest zaprojektowany 
wynosi około 10 milionów złotych, około. Może być 9, może być 11, różnie może być teraz, w 
zależności od przetargu, ale mamy już wiedzę i to zrobimy to. Przesunęło się w czasie tylko i włącznie 
dlatego, że nie stać nas było, żeby dołożyć 6 milionów z własnych środków do tej inwestycji. Ja wiem 
że są potrzeby takie, bo śledzę od wielu lat potrzeby mieszkańców. Tutaj Radni wszyscy to kibicują, są 
za tym, żeby ten powstał żłobek. Ja się z tego bardzo cieszę, bo to powoduje, powoduje, że spowoduje 
że będzie u nas atrakcyjniej, będą mieszkańcy zadowoleni z tego i do tego dążymy. To jest też wniosek 
mieszkańców, nie tylko nasz, ale mieszkańcy prosili o ten żłobek od wielu lat. Co dalej jeszcze? Jak 
Państwo się interesujecie, powołaliśmy spółkę - Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa - 12 samorządów, 
gdzie chcemy budować mieszkania. Ponad 400 mieszkań w dwunastu gminach. U nas jest przewidziane 
50 mieszkań w Bodzentynie. Ciekawe, czy Pan zagłosuje za budżetem? Jak będą takie środki, że 
będziemy budować dla 50 rodzin pod wynajem nowe mieszkania. Jestem ciekaw. 
 
01:06:33:05 [Andrzej Jarosiński]: Niezrozumiałe 
 
01:06:33:05 [Dariusz Skiba]: Tak, głosował przeciw i ma Pan czelność domagać się sprawiedliwości, jak 
głosuje Pan przeciw budżetowi, gdzie są te środki, na ten żłobek. To jest taka trochę hipokryzja i taka, 
taki czysto, czysto ludzki populizm. No, ale Pan taki jest i tego nikt nie zmieni, bo tylko Pan się może 
zmienić, nikt Pana nie zmieni. Po prostu, bo Pan taką wybrał współpracę między samorządem gminy a 
samym sobą. Tak, że Drodzy Państwo, to jest naszym też oczkiem w głowie, to jest jeden z priorytetów 
właśnie oprócz realizacji planowanych dróg powiatowych, którym zarządza powiat, gdzie wszyscy 
obrywamy od mieszkańców, i radni sołtysi za zarośnięte drogi powiatowe, za pobocza, za dziury w 
drodze. A tak podkreślić warto - na którejś ze stron jest jest wykres i podana jest kwota, ile gmina 
dołożyła do powiatu przez ostatnie lata - ponad 7 milionów złotych na drogi powiatowe. Same 
projekty około 3 milionów złotych. Więc to jest ukłon z naszego samorządu w stronę samorządu 
partnerskiego jakim jest powiat i trzeba to uszanować, bo współpraca musi być między samorządami, 
inaczej byłoby no nieuczciwie wobec mieszkańców, żebyśmy się prostu dochodzili o te rzeczy z innym 
samorządem. Musimy współpracować, nieważne z jakiej opcji politycznej jesteśmy, mamy służyć 
mieszkańcom. Dziękuję. 
 
01:08:05:22 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Zofia Gliwa. 
 
01:08:14:11 [Zofia Gliwa]: Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Przede wszystkim, ja już mówię 
to na przełomie tych dziewięciu lat obydwu kadencji w jakim jestem, jakim powierzono mnie mandat 
przez mieszkańców. U nas bardzo dużo zostało zrobione. Zacznę, po prostu krótko powiem. Droga 
wojewódzka z chodnikiem, wymiana oświetlenia, świetlica, kanalizacja. Na drugiej Dąbrowie może 
troszkę mniej, ale jest na etapie projektowania kanalizacja też i modernizacja drogi powiatowej, no i 
czekamy na ten łącznik, będzie na pewno zrobiony. Mieszkańcy bardzo potrzebują tej połączenia tego 
kilometra dosłownie drogi gminnej. Jest to dla nich bardzo ważne. Ogólnie patrząc, wymiana 
oświetlenia również na Dolnej Dąbrowie. Ogólnie jak się patrzy na całość gminy, to w każdym 
sołectwie coś zostało zrobione. Czyli wystarczy przejrzeć tą ostatnią gazetkę, gdzie wszystko jest jak na 
dłoni wyliczone, statystycznie podane, daty, kwoty pieniężne i wszystko. Po prostu ja jestem bardzo 
zadowolona i myślę, że w imieniu mieszkańców powiem to, że cieszymy się z tego co było zrobione 
naprawdę na przełomie tych ostatn lat i dlatego będę głosować rwnież za budżetem na przyszły rok, 
poniewż jest dużo zaczętych inwestycji i naprawdę trzeba dalej to, nie wiem, czy to już nasza Rada, czy 
inna ale myślę, że będą ukończone, czego sobie i wszystkim Państwu życzę. Dziękuję bardzo.  
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01:10:14:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Jeszcze ad vocem Pan Dominik Dudek, proszę. 
 
01:10:22:15 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, ja nie wiedziałem, że 
jestem aż tak znaczącym Radnym, że jeden głos decyduje, czy inwestycja będzie realizowana czy nie. 
Zawsze myślałem, że większością... Ja Panu nie przerywałem Panie burmistrzu, troszeczkę spokoju, 
opanowania. Ja wiedziałem.. No nie za bardzo, przerywa mi Pan. Nie wiedziałem, że jestem aż taką 
personą, której jeden głos decyduje, czy inwestycja będzie realizowana, czy nie. Dlatego proszę nie 
wprowadzać mieszkańców w błąd. W budżecie jest wiele innych rzeczy, których nie popieram a nie da 
się wybrać rzeczy, które popieram. Na przykład nie popieram nagród dla Pana Wiceburmistrza 
Jarosińskiego za szczególne zaangażowanie w rozwiązywanie spraw wymagających wnikliwej analizy. 
No, takie nagrody się dostaje w urzędzie u nas Szanowni Państwo. 
 
01:11:06:18 [Teresa Bzymek]: Bardzo dziękuję... 
 
01:11:06:18 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, jeszcze nie skończyłem, Pani Przewodnicząca nie 
skończyłem jeszcze i bardzo proszę bardzo, proszę bo jeszcze nie skończyłem. 
 
01:11:18:19 [Teresa Bzymek]: Niezrozumiałe. 
 
01:11:18:19 [Dominik Dudek]:  Nie, nie. Bo chcę się odnieść do wypowiedzi Pana Burmistrza. Panie 
Burmistrzu, ja widzę co Wy realizujecie. Ale co więcej, ja widzę w jaki sposób realizujecie. U mnie, po 
waszej wymianie wodociągu praktycznie przed domem druga awaria w ciągu roku? No jak pilnowałem. 
Ma Pan specjalistę, który takie sprawy trudne rozwiązuje, który nadzoruje. Ja jestem za maluczki, żeby 
takie rzeczy nadzorować. Ma Pan panią kierownik, ma Pan różnych tutaj inne osoby, które powinny to 
nadzorować. No podam Panu więcej przykładów. Jest dziennik, jest dziennik budowy właśnie z 
rewitalizacji. Pani kierownik zwracam uwagę, że wpis z zakończenia uprzątnięcia placu, to nie jest tak 
naprawdę rzeczywisty wpis, kiedy to zostało ukończone i posprzątane. I powiem Panu trzeba te 
inwestycje robić z głową i dopilnować, bo to śmiech na sali jest, naprawdę śmiech Szanowni Państwo, 
że po waszej cudownej wymianie wygląda to jak wygląda. W ciągu roku chyba, chyba roku dwie awarie. 
Lecimy dalej. Nawierzchnie asfaltowe po Waszych rewitalizacjach, wymianach, jak wyglądają? To co 
mieszkańcy, to co mieszkańcy zwracali, to co powiedziałem. Osoby kompetentne, wykształcone w tym 
zakresie, budownictwa drogowego. Zgłaszał mieszkaniec, nie ja Szanowni Państwo, mieszkaniec inny. 
To już nie wzdychajcie, nie ja. Inny mieszkaniec na piśmie zgłaszał uwagi. Proszę zobaczyć jak 
wyglądają ukosowania krawężników, proszę zobaczyć jak wyglądają wyszczerbienia w krawężnikach, 
jak ten plac, w jakim stanie jest, a w jakim był przed rozpoczęciem, rozpoczęciem tych Waszych 
budów. To jest bardzo ciekawe, że Wy jesteście 9 lat Panie Burmistrzu, chyba nawet już ponad 9 lat i 
Pan ciągle mówi, że będziemy robić, będziemy robić. W Górnie nie wiem jakie tam środki są 
pozyskiwane. Jeżdżę przez gminę Górno i widzę jak to wygląda, ile jest żłobków, jak to wygląda... 
 
01:13:09:14 [Teresa Bzymek]: Bardzo dziękuję, może o Górnie to w sprawach różnych. Proszę, Radny 
Pan Jerzy Tofil. 
 
01:13:12:04 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca niech mi Pani poda podstawę, dlaczego Pani mi 
zabiera teraz głos. 
 
01:13:16:12 [Teresa Bzymek]: Bo nie będziemy rozmawiać o sprawach gminy Górno, bo 
rozmawiamy.... 
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01:13:22:09 [Dominik Dudek]: Ale Pani Przewodnicząca, ale czy Pani słyszała wypowiedzi Pana 
Burmistrza Dariusza Skiby, że on sam się do Górna odwołał? Niech Pani nie robi tutaj jakiś takich 
dziwnych zagrań, bo Pan Burmistrz sam się do tego Górna odwołał. Niech Pani słucha uważnie co 
ludzie mówią, a dopiero później... 
 
01:13:40:15 [Teresa Bzymek]: Ja bardzo dziękuję.01:13:40:15  [Dominik Dudek]: Cieszę się, że Pani 
mi dziękuje. 
 
01:13:43:12 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. 
 
01:13:43:12 [Dominik Dudek]: Ja również dziękuję, że mam udzielony przez Panią głos. Panie 
Burmistrzu, niech Pan zobaczy jak to wygląda, bo naprawdę żenujące jest to, że Pan próbuje 
przedstawić opinii publicznej, że jednym głosem coś się nie robiło. Naprawdę, trochę pokory i 
szacunku. Dziękuję. 
 
01:14:00:19 [Teresa Bzymek]: Proszę, Radny Pan Jerzy Tofil. Panie Burmistrzu, proszę o chwilę 
cierpliwości. 
 
01:14:06:20 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Za 
poprzedniego Burmistrza chciałem robić drogę do.... proszę o chwilę spokoju panowie. Urzędnicy, 
którzy odeszli na emeryturę powiedzieli mi, że były Burmistrz zakazał im wydawania mi w ogóle 
dokumentów, dotyczącej drogi Psary Kąty - Grabowa do ręki. Pan wie który, Pański kolega. Teraz 
Szanowni Państwo realizujemy tą inwestycję. No już jest przetarg, już firma już jest wyłoniona na 
realizację do początku Świętokrzyskiego Parku. Następna sprawa. Droga od Bodzentyna do Psar. Na 
sesję przyjechała raz pani, była wojewoda, Pani Bożentyna Pałka - Koruba. i pedziała do byłego 
burmistrza: Panie Burmistrzu, ma Pan tu najgorsze drogi w województwie świętokrzyskim. No na co 
Burmistrz odpowiedział, że no niestety, no nie mamy żadnych środków na na te inwestycje. Następna 
sprawa droga od Psar kątów do Podlesia. Też nie było nigdy środków na realizację tej inwestycji. Tak 
samo droga przez miejscowość Podlesie. Też w ogóle nie szło.... Tak, droga powiatowa. No, ale jeśli 
gmina zrobiłaby coś w tym kierunku, tak jak teraz, gdy gmina sfinansowała projekt, ta inwestycja 
będzie realizowana. Następna sprawa - szkoła podstawowa w Psarach. Jak Państwo wiecie, ta szkoła 
była do zamknięcia. Obecnie jest budowana sala gimnastyczna z punktem przedszkolnym. To są 
inwestycje Panie Szanowny Kolego, czy tam Radny. No, dziękuję bardzo. 
 
01:16:30:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Burmistrz Pan Dariusz Skiba. 
 
01:16:35:00 [Dariusz Skiba]: Ja tak chciałem Szanowni Państwo poprosić, bo jest szczególny okres 
przed świętami, a tutaj się nie da normalnie rozmawiać tylko trzeba z taką zajadłością, zaciekłością 
zwracać się do poszczególnych osób, oskarżając wręcz nas o jakieś przestępstwa, nadużycia i tak dalej. 
No, trzeba się z tym pogodzić oczywiście, oczywiście. Ja tylko podkreślę Szanowni, Drodzy Państwo, 
którzy nas oglądają, że siedzący ten pan naprzeciwko mnie, który.. naprzeciwko mnie, prawie, 
naprzeciwko mnie na godzinie na godzinie 14 robiąc potężny wysiłek przez te pięć lat, przez te pięć lat 
związany, żeby wykazać nam wszelkie nieprawidłowości, jakieś zarzuty kierował wobec nas i kieruje 
cały czas. Nie udowodnił swoim działaniem, że robimy bezprawnie i bez bez namysłu, bo przecież te 
wszystkie rzeczy, które robimy to one są przemyślane, zaplanowane na wniosek mieszkańców i to jest 
realizacja wcześniejszych zapowiedzi. Takie oskarżanie bezpodstawne to jest domeną właśnie tego 
pana, który tu siedzi, patrzy na mnie ciągle i udaje przed kamerami że jest zbawcą narodu. Ja tylko się 
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odniosę do tego głosowania. Szanowni Państwo, pan Dudek zarzucił mi, że powiedział, że, że jest 
jeden głos się nie liczy, prawda? To nie chodzi o to, że się nie liczy. Pewnie , że się nie liczy, bo nie ma 
nie większości, po prostu wygrywa większość ludzi, większść radnych i tak dalej. Codzi o to, że Pan ma, 
znaczy Pan nie ma moralnego prawa, moralnego prawa do domagania się czegoś nad czym Pan nie 
głosuje. Tylko to chciałem powiedzieć, Pan może jak chce głosoawać. Pan się domaga pewnych rzeczy, 
których Pan nie popiera i to jest widoczne w głosowaniach, w głosowaniach to jest widoczne. Na 
każdej sesji, nad zmianami które są wprowadzane, Pan się tutaj posiłkuje tym, że zastępca Andrzej 
Jarosiński, który ma wysokie poparcie społeczne, ma wysokie - bardzo wysokie poparcie społeczne, 
jest specjalistą w wielu dziedzinach i Pan mu zarzuca, Pan mu zarzuca niezaradność. Nie wiem co? 
 
01:19:21:03 [Głos z sali]: Wadę postawy. 
 
01:19:23:21 [Dariusz Skiba]: Wadę podstawy to słyszałem o tym. To jest takie trochę przykre, bo Pan 
oskarża ludzi bezpodstawnie, tak powiem szczerze, bo to... i prosiłbym może dzisiaj w okresie 
świątecznym, żeby trochę wstrzymać te emocje o których wszyscy już wiedzą, jaki jest Pana stosunek 
do nas wszystkich, do mieszkańców, do budżetu, do inwestycji. To już jest, staje się nudne, takim, 
takim, takim, taką zdartą płytą, bo to bez sensu w mówić, że Panu to źle, to źle, to źle i taki absurdem 
jest, że nigdy Pan nie powiedział, że coś jest dobrego, nigdy! Ani jedna rzecz w tej gminie jest dla Pana 
niepożądana, niefajna, niedobra ani jedna rzecz .To jest przykre, naprawdę. Można być jakimś 
oportunistą, jakimś krytykiem, ale żeby ani jednej rzeczy nie pochwalić? Nie mnie, bo to pracowników 
można pochwalić, Radę, samorząd ogólnie. Że cieszę się na przykład, że na ulicy Langiewicza jest fajne 
światło czy nowa kostka a najważniejsza, że jest nowa kanalizacja, nowe wodociągi, że mieszkańcy nie 
płacili za przyłącza do tych, do swoich do sieci do swoich mieszkań nie płacili, za projekty, taka drobna 
rzecz w Pana okręgu wyborczym. To jest smutne, że taki człowiek reprezentuje mieszkańców, który 
ciągle widzi zło i nienawiść tocząca go od środka. 
 
01:20:46:11 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę, Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
01:20:55:05 [Andzrzej Jarosiński]: Pani przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Po kolei. 
Tutaj Pani Bogusia Jankowicz pytała o.. Pani Radna Bogusława Jankowicz pytała o podwyżki i 
subwencje. Proszę Państwa, tak jak i w tym roku pewnie będziemy ze 12 razy zmieniać ten budżet w 
trakcie jego trwania, albo my, albo kto inny. Dzisiaj chyba w sejmie jest pierwsze czytanie budżetu, we 
wtorek było posiedzenie rządu na którym zostały przygotowane poprawki do budżetu i jak Państwo 
słyszeliście pewnie medialnie, wzrost wynagrodzeń, wzrost wynagrodzeń w oświacie 30 procent, w 
budżetówce - czyli wszystkie pozostałe zawody 20 procent, natomiast, natomiast mam złą informację 
dla pracowników samorządów... Myślę, że pracują a nie oglądają, się okaże. No, nie przewidziano 
wzrostu wynagrodzeń w samorządach. A ja mówię o rządzie Panie Sekretarzu tak, że... Ale to nie wiem, 
nie wiem czego, czemu to zainteresowanie, bo przed chwilą Burmistrz mówił coś o osobie na wprost 
niego siedzącej, tak, że to już chyba... Ale proszę Państwa bardzo poważnie. W budżecie na 2024 rok 
były zaplanowane podwyżki jeśli chodzi o wynagrodzenia nauczycieli na poziomie 12 procent, 
subwencja wzrosła o 2 miliony złotych polskich z małym haczykiem. Najniższa krajowa rośnie o 700 zł 
brutto, mówimy tutaj cały czas o kwotach brutto, natomiast z budżetu gminy to jest jeszcze wypłacane 
brutto, brutto. Koszt podwyżek na poziomie 12 procent i tej najniższej krajowej w wysokości 700 zł to 
proszę Państwa około 2 milionów 400, 2 milionów 500, gdzie już braknie tych środków, które były 
teoretycznie i o których ciągle mówił pan minister Czernek, że one pokryją wszystkie wydatki, jeszcze 
zostanie samorządom na inne bieżące wydatki. No nie, jak się to dokładnie policzy. Natomiast teraz 
jeśli to ma być 30 procent, jak Państwo słyszeli deficyt budżetu wzrósł o 20 miliardów, my taką 
informacje otrzymamy dopiero 15 lutego, chyba dobrze.... Nie, to jest 14 dni od momentu przyjęcia 
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budżetu i wtedy będziemy mieć tą pełną kwotę subwencji. Proszę Państwa, w 2015 roku różnica 
między subwencją, która przychodzi na oświatę a wydatkami na oświatę bieżącymi to była około 4 
milionów. W tym roku w, w 2023 to jest już ponad 10 milionów, w przyszłym roku, tak zakładam - na 
dziś mamy 20, prawie 23 miliony na wydatki bieżące, dojdzie jeszcze dotacja na maluchy, natomiast 
pewnie będzie to grubo, grubo powyżej 10, myślę że koło 12, 12 milionów i stąd już dziś trzeba 
uprzedzić, że te pieniądze będą i środki dokładane. Jeśli chodzi o żłobek to padło tu już wiele słów, 
natomiast tutaj jeśli chodzi o Pana Radnego, to nie chciałbym za dużo czasu na to tracić, natomiast ten 
żłobek też już był. Jak było nawet te 4 miliony które otrzymaliśmy i był przetarg, on był głosowany i 
Pan był przeciw i to nieważne, czy to jest Pana głos się liczy, czy się nie liczy, czy to jest pół głosu, czy 
ćwierć głosu. Proszę Pana, to jest prosta zależność. Gdyby pozostałych 14 Radnych się wstrzymało w 
tym momencie, ta uchwała by nie przeszła. Mówił Pan o moich nagrodach, natomiast nie wspomniał 
to w jakich latach było. To Pan bardzo dociekliwie pyta nie tylko o nagrody, ale i o mnie, o moją 
rodzinę. Ale proszę Pana, o mnie Pan może pytać, ale od mojej rodziny z daleka. Poważnie Panu 
mówię. O mnie Pan może pytać. Bardzo poważnie teraz to Panu powidziałem. Bo wie Pan, mnie też 
ludzie pewne rzeczy mówią. Może to się źle dla Pana skończyć. Proszę dalekim łukiem omijać moją 
rodzinę. Już przechodzę, proszę Pana - żłobek. Proszę Państwa, słyszeli Państwo, że mamy wymieniać 
dwa dachy na budynkach które mają 15 - 20 lat. No gdybyśmy ich nie musieli wymieniać zostałoby nam 
ze 3 miliony na żłobek. Nie wiem kto te dachy robił, nie pamiętam, nie wiem kto był Burmistrzem, bo 
Pan pytał, kto był Burmistrzem? Przed Burmistrzem Skibą w tej gminie był tylko jeden Burmistrz. 
Trochę logiki. Następna sprawa - mówi Pan o awariach. Pamiętacie Państwo ze dwa albo trzy lata, ze 
dwa lata temu, jakie to było halo jak rozmawialiśmy, mieliśmy tutaj Pana interwencję. Pan się 
powoływał na pana ze Wzdołu, nie będę wymieniał nazwiska, bo to RODO, cała kanalizacja 
realizowana w tym dużym związku to się nadaje do wyrwania, awaria za awarią będzie występować. 
Niech sobie Pan odsłucha. Pan myśli, że tylko Pan odsłuchuje te sesje? Jest Pan w błędzie. Wszystko 
źle ! Ile było awarii na tej nowej? Proszę mi przypomnieć. Mówił Pan o awarii wodociągu, drugi raz 
przed Pana domem. No to bym się zastanowł czemu akurat przed Pana domem drugi raz, ale to tak 
tylko sobie myślę. Tak sobie pomyślałem. Mówi Pan, że to taka tragedia. Ta inwestycja, rewitalizacja to 
jest prawie 10 milionów złotych polskich. Mówi Pan o jednej awarii, która została usunięta na 
gwarancji bez naruszenia nawierzchni. Proszę Pana, powołuje się Pan na wspaniałą gminę mlekiem 
miodem płynący. Tutaj była awaria weszli Oni i nic. Niech mi Pan powie, nie będę wymieniał z nazwy 
gminy, gdzieś zwijano asfalt, bo zrobiono go na niej swojej działce. Nie będę wymieniał nazwy tej 
gminy. Jak porównać to do tego? Przez grzeczność dla Włodarza z tamtej gminy no, nie będę tego 
porównywał. Niewielka pomyłka, wybudowana drogę na swojej drodze no i nie było to proszę 
Państwa w Wąchocku, bo tam to tylko na jakiś czas zwijali. Nie, a taka wspaniała gmina, no ja cię kręcę. 
Tam się wszystko robi od a do z dobrze. 
 
01:27:39:08 [Głos z sali]: Niezrozumiałe 
 
01:27:42:02 [Andrzej Jarosiński]: A tu nie przeczę, zgadzam się z Panem w pełni. I proszę Pana jeszcze 
o tym żłobku. Tak jak mówiłem, Pan tak głosował jak Pan głosował za każdym razem. Pożyczki na 
każdej sesji Pan pyta po co? Na co? Tam by trzeba było wziąć 6 milionów. Zagłosowałby Pan za ? No 
chyba musiałby Pan być ....Nie będę kończył tego. Coś by się musiało pomylić, nie? Aparatura by się 
Panu znowu zepsuła. Zobaczcie Państwo jaki idzie przykład z góry. Ja zastanawiałem się skąd u Pana 
ten pomysł z awarią aparatury. Tam była reasumpcja kiedyś, jedna z pań zarządziła reasumpcję ze 
względu na awarię sprzętu, no i Pan Dudek też mu się cały sprzęt zepsuł. Laptop mu się zepsuł, tablet 
mu się zepsuł i telefon mu padł. Nie można głosować. Następna sprawa to co powiedział Pan 
Burmistrz. Proszę Pana, na Komendzie Wojewódzkiej czy w Prokuraturze, to Pan już był nie wiem ile 
razy. Dużo nie? Proszę mi powiedzieć, ile z tych Pana donosów, skarg, wniosków zostało 
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potwierdzone przez plicję, przez prokuraturę. Proszę Pana wszystkie albo dostał Pan odmowę 
wszczęcia, albo zostały umorzone przez prokuraturę. Wszystkie. A już nas Pan tu wyprowadzał w 
kajdankach z tego oto obiektu. Ja rozumiem że prokuratorzy się mylą i policja się myli. Pan jak tych 
dwóch panów teraz, którzy dostali prawomocny wyrok twierdzą, że oni nie przyjmują do wiadomości 
wyroku, to Pan tak samo. Prokurator umorzył postępowanie, Pan nie przyjmuje do wiadomości. Teraz 
jest nowy, jest szansa, trzeba próbować, może się uda, może Pan trafi. Bo proszę Państwa, temu 
człowiekowi nie zależy na tym, żeby coś udowodnić, tylko rzucać tym błotem, może ludzie zobaczą - 
no kurde, jak on ma 20 postępowań, to on musiał coś ukraść, no jak nic. Tak oto ten wspaniały 
człowiek - katolik na co dzień liczy... Nie, przepraszam, cofam. Nie mieszamy się w uczucia. Tak 
postępuje i tylko na to liczy. W tej gminie, nie chodzi o to, to chodzi o to, że inwestycje realizowane 
przez tą gminę, gdzie podpisuje się Burmistrz, czasami ja, wszystko trzeba zbadać, tam jest źle. Ale w 
innym miejscu jak robi kto inny, nawet jak jest zrobione źle, bez pozwoleń, bez niczego to już ten sam 
człowiek o takim nieskazitelnym charakterze nie widzi. Mimo tego wszystkiego życzę Panu zdrowych i 
wesołych Świąt Bożego Narodzenia. Dziękuję bardzo. 
 
01:30:26:19 [Teresa Bzymek]: Dość długo na głos już czeka Pan Włodzimierz Bąderski. Ja bardzo 
proszę Pan Włodzimierz Bąderski, panie tu też czekają, ale proszę o cierpliwość 
 
01:30:36:23 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 
Spróbuję pewne rzeczy wyprostować. Ja nie stawiam zarzutów w stosunku do Panów Burmistrzów o 
niewykonanie przedszkola i żłobka w Świętej Katarzynie, znaczy w Wilkowie. Ja tylko usilnie proszę, 
żeby szukać, tak jak z Panem Andrzejem rozmawiałem, że jeżeli się nadarzy jakakolwiek okazja, że 
jakieś będą projekty, żeby nie zapomnieć o tym projekcie i próbować go realizować. Druga strona 
medalu. W każdej bajce jest coś prawdy. Inwestycje które były robione, czasami na etapie 
projektowania były nie do końca solidnie zaprojektowane, dlatego nie ukrywam tego. Trułem głowę, 
suszyłem, narzucałem się Panu Burmistrzowi Andrzejowi Jarosińskiemu, ściągałem go wielokrotnie i 
ten człowiek po wielu konsultacjach próbował pewne rzeczy, pewne wady w projektowaniu 
prostować. Ile się udało to się udało, bo byłoby dużo dużo gorzej i jemu właśnie za to należy bardzo 
podziękować. Dziękuję. 
 
01:31:44:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Pani Radna, Pani Agnieszka Barcikowska 
 
01:31:49:05 [Agnieszka Barcikowska]: Pani Przewodnicząca, dziękuję. Jak nie zagłosować za 
budżetem, jeżeli w tym budżecie na przyszły rok mamy taką ilość inwestycji. Patrząc na to, co już 
zadziało się w ciągu ostatnich pięciu lat, można powiedzieć, że w zasadzie wszystko, a  no w zasadzie, 
no prawie wszystko, no to co jest możliwe, co jest obiecane, zaplanowane jest zrealizowane. Czasem z 
opóźnieniem, niekiedy wynikającym niezależnie od tego, co by się chciało. Ale to, co powiedział do nas 
Pan Burmistrz Dariusz Skiba, co ma się zadziać w najbliższym roku, jeżeli byśmy za takim budżetem 
nie zagłosowali, chyba bylibyśmy niemądrzy. To tak grzecznie chciałam powiedzieć. Mnóstwo 
inwestycji. Ja powiem tylko o Świętej Katarzynie. Jak mam nie podnieść ręki za, mając też świadomość, 
że będzie wzięty kredyt. Jeżeli szkoła będzie miała salę gimnastyczną, wymieniony dach, będzie 
wybudowane boisko obok świetlicy długo wyczekiwane przez nauczycieli, mieszkańców a przede 
wszystkim dzieci. Jak mam nie podnieść ręki za tym nowym budżetem, jeżeli będzie przebudowana 
część szkoły, dobudowana klatka schodowa, wymieniony piec o który pani dyrektor mnóstwo razy 
prosiła. Na żłobek poczekamy. Tu zwracam się do mieszkańców z taką dygresją. Proszę mi wierzyć, 
mnóstwo razy Wiceburmistrz, nie wiem ile razy Panie Burmistrzu,  czasami tak, tak dużo razy 
prosiłyśmy z Anką Obara o to przedszkole i ten żłobek w Wilkowie, że miał nas już dosyć. Ale nie 
robiłyśmy tego publicznie tutaj przed kamerami, po prostu w gabinecie u Burmistrza. Dziękuję. 



16 | S t r o n a  

 

 
01:33:55:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, ja proszę Pani Radna Pani Bogusia Jankowicz. 
 
01:34:03:03 [Bogusława Jankowicz]: Szanowni Państwo, ja bardzo chcę podziękować za inwestycje, 
które zostały wykonane w Woli szczygiełkowej. To tak, tak po prostu na podsumowanie całego roku i 
spraw realizacji wszystkich zadań. Oprócz tego, że te zadania zostały wykonane w całej naszej gminie, 
to ja odniosę się po prostu do naszej miejscowości - Woli Szczygiełkowej. Dziękuję, dziękuję Panu 
Burmistrzowi Skibie, dziękuję Panu Zastępcy Andrzejowi Jarosińskiemu, dziękuję Dyrektorowi 
Biblioteki Centrum Kultury w Bodzentynie za realizację właśnie tej inwestycji, dziękuję pracownikom 
Urzędu Miasta i Gminy Bodzentyn za pracę i projekt i budowę świetlicy i wyposażenia właśnie tej 
świetlicy. Świetlica, tak jak już tak jest napisałam i kiedy już jak mówiłam, że jest miejscem spotkań, 
integracji właściwie tutaj mieszkańców Woli Szczygiełkowej wielopokoleniowej. Realizujemy w tej 
świety projekt i rozpoczęliśmy tak samo cykl spotkań dla całej społeczności wiejskiej, dla seniorów, dla 
młodzieży, dla dzieci szkolnej, dla młodzieży szkolnej. Tutaj po prostu ściśle współpracujemy ze 
szkołą w Woli Szczygiełkowej. To jest pierwsze zadanie, za które bardzo dziękujemy, realizację tego. 
Druga rzecz to jest to.. Dziękuję też za to, że otrzymaliśmy nowe oświetlenie.To nowe oświetlenie 
naprawdę zmieniło wizerunek naszej miejscowości, ale oprócz tego poprawiło bezpieczeństwo w 
naszej wsi. Jesteśmy z tego bardzo zadowoleni i mieszkańcy się cieszą. Trzecia rzecz to jest to, że w tym 
roku została podpisana umowa na wykonanie dokumentacji projektowej budowy drogi Bodzentyn - 
Celiny - Wola Szczygiełkowa. Mam nadzieję, że realizacja tej budowy dojdzie do skutku. A na 
zakończenie jeszcze dziękuję wszystkim Radnym za to, że Państwo głosowaliście za realizacją tych 
wszystkich inwestycji, które są bardzo ważne dla mieszkańców Wol Szczygiełkowej. Bardzo dziękuję i 
życzę zdrowych świąt. Dziękuję wszystkim Radnym, dziękuję bardzo. 
 
01:36:11:08 [Teresa Bzymek]: Dziękuję bardzo, proszę Radny Pan  Dominik Dudek. 
 
01:36:20:08 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Ja tam zgłaszałem się 
ad vocem do wypowiedzi Pana Burmistrza Skiby, jak również Burmistrza Jarosińskiego. I tak pokrótce 
Panie Burmistrzu Jarosiński. Ja jestem Radnym Miasta i Gminy Bodzentyn i tą gminą się zajmuję. Mnie 
nie obchodzi to bardzo jakie tam działania, nie będę żadnych działań wykrywczych robił w innych 
gminach. Ja jestem tu Radnym. Pięknie Pan mówił kto był Burmistrzem, a kto był przewodniczącym 
Rady, pamięta Pan? 
 
01:36:44:07 [Andrzej Jarosiński]:Tak. 
 
01:36:44:07 [Dominik Dudek]:  No to dobrze, że Pan pamięta. Jak Pan ma dobrą pamięć to dobrze, że 
Pan pamięta. Pan ma bardzo wybiórczą pamięć. Tu Pan Burmistrz Skiba wspomniał, że to jest 
specjalista w wielu dziedzinach. Ja już dostałem wiadomość z uśmiechem. Jakby Pan mógł powiedzieć 
w których tych dziedzinach, bo ja przyglądałem się tym tym kursom ukończonym, tym wszystkim 
elementom, tam tylko fikołki były, nic więcej Panie Burmistrzu. Przewroty, Pan próbował robić 
przewrót, ale Panu to nie wyszło to, z przewrotami takiego słowa unikam, unikam. Fikołki w Pana 
wykonaniu. Teraz dalej Panie Burmistrzu. Ja mandat mam - tak jak powiedziałem wczoraj na 
komisjach, od mieszkańców, którzy mi zaufali i jestem głosem w pewien sposób mieszkańców. Ten 
Pan, Pan Burmistrz Jarosiński został wybrany jednoosobowo przez Pana, On swoich wyborców, 
mieszkańców powiem kolokwialnie no, no oszukał, już nie będę mocniejszych słów używał, gdzie 
obiecywał, deklarował, ale wybrał ciepłą posadkę wiceburmistrza w Bodzentynie, gdzie ma niedaleko 
do domu, niedaleko do pracy. Po co miał się tam w Starostwie Powiatowym bujać za dietę Radnego, jak 
tu ma fajne, sowite wynagrodzenie. Dlatego niech Pan nie mówi o jakiś takich moralnych rzeczach, bo 
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Pan o tym nie może mówić. To samo Panie Burmistrzu mógłbym tutaj wiele jeszcze z tych Pana 
wywodów powiedzieć, bo Powiem Panu tak, Panie Burmistrzu, na spokojnie, bo Pan już tutaj zęby 
zagryza, widzę że Pan ledwo, ledwo już siedzi. Na spokojnie, ja Panu nie przerywałem, kultury, ja 
rozumiem, rozumiem Panie Burmistrzu że Panu nerwy puszczają. Na spokojnie, na spokojnie bo wie 
Pan, powolutku tak, bo szkoda, szkoda zdrowia, nie ma co go marnować. Panie Burmistrzu, Pani 
Przewodnicząca, bardzo proszę, żeby Pani Burmistrza Jarosińskiego przywołała do porządku, bo no 
Pani tutaj panuje nad sesją i Pani tą sesję prowadzi, a nie Burmistrz Jarosiński, który cały czas jakieś 
wrzutki robi. To bardzo.... Panie Burmistrzu, Panie Burmistrzu, bardzo proszę zachowywać się 
przyzwoicie, mamy okres przedświąteczny a Pan dalej, dalej ten swój poziom taki, takiego po prostu 
rodem z Miedzianej Góry prezentuje. Bardzo proszę zachowywać się. Tak samo Panie Burmistrzu 
Skiba na temat moralności to powiedziałem Panu - Pan jest ostatnią osobą, która może o moralności 
mówić. Dziękuję bardzo. 
 
01:39:08:06 [Teresa Bzymek]: Burmistrz? Proszę. 
 
01:39:08:06 [Dariusz Skiba]: Ja z wnioskiem z wnioskiem, z wnioskiem formalnym Pani 
Przewodnicząca i do Państwa Radnych. Bardzo proszę w tym szczególnym dniu nie dyskutować z 
Panem Dudkiem, bo te obłąkane, urojone jakieś wypowiedzi są nie na miejscu, i proszę Państwa, żeby 
nie wchodzić już z tym Panem w dyskusję. Niech sobie sam rozmawia, sam ze sobą, bo to szkoda czasu 
a mamy okres bardzo, bardzo ważny, istotny dla wszystkich, a ten Pan burzy jedność społeczeństwa, 
burzy wspólnotę i nie zasługuje na to, żeby z nim rozmawiać. Proszę Państwa o to, żeby nie 
dyskutować z tym Panem po prostu, dlatego że szkoda czasu i szkoda, szkoda naszego zdrowia, bo to, 
to co Pan mówi, to jest naprawdę jakieś urojone, jakieś obłąkane rzeczy. 
 
01:39:58:12 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, przechodzimy do punktu czwartego, głosowanie 
nad przyjęciem uchwały. Bardzo proszę Państwa Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że Rada Miejska przyjęła większością 
głosów projekt uchwały przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik Dudek i jednym 
głosie wstrzymujący się, to jest Pani Dróżdż Ewelina.  Muszę troszkę poczekać, bo mi się ładuje. Coś 
się, coś się... O, mogę skorzystać, a tu niech się kręci. O, jest już, jest. Szanowni Państwo przechodzimy 
do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt d), uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn na 2024 
rok. Czekam na otwarcie się uchwały Szanowni Państwo. Projekt uchwały macie na informatorach 
e-sesja. Nie chce mi się otworzyć, żeby go odczytać. Może coś się mi zatrzasnęło, ale jest już, 
skorzystam z tabletu Wiceprzewodniczącego. Uchwała Rady Miejskiej w Bodzentynie z dnia 21 
grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Bodzentyn na 2024 rok. Na 
podstawie obowiązujących przepisów o samorządzie gminnym, o finansach publicznych, o pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa Rada Miejska 
uchwala co następuje. Uchwala się dochody budżetu gminy w łącznej wysokości 96 milionów 861 
tysięcy 997 złotych 55 groszy z tego dochody bieżące, 66 milionw 213 tysięcy 534 tysiące 24 grosze. 
Szanowni Państwo, jest to tego bardzo dużo. Czy jeżeli byście wyrazili zgodę na to, abym nie 
odczytywała całego projektu uchwały to bardzo o to Państwa proszę. 
 
01:43:45:03 [Głos z sali]: Niezrozumiałe 
 
01:43:45:03 [Teresa Bzymek]: Czyli czytać? Dobrze, czytamy. 
 
01:43:58:08 [Głosy z sali]: Niezrozumiałe. 
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01:44:04:20 [Teresa Bzymek]: W takim razie proszę o podniesienie ręki, kto jest za tym, aby nie czytać 
projektu uchwały? Policzcie Państwo. A kto jest przeciw? Jedna osoba. 
 
01:44:19:14 [Dominik Dudek]: Mogę coś powiedzieć Pani Przewodnicząca? 
 
01:44:21:08 [Teresa Bzymek]: Proszę. 
 
01:44:21:08 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca, jeżeli już Pani chce takie głosowania 
przeprowadzać, to bardzo proszę, mamy system i takie głosowanie przeprowadźmy, a jeżeli Pani chce 
liczyć, liczyć to w sposób manualny powołaj tutaj komisję po prostu, tak, do liczenia głosów z tego 
względu, że tu niektórzy mają problem z liczeniem i z prostymi cyframi. Dlatego wie Pani, żebyśmy 
mieli demokrację i równość wobec prawa to szanujmy to prawo. Dziękuję. 
 
01:44:48:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, zrozumiałam. Szanowni Państwo Radni. Nie trzeba na tą 
okoliczność powoływać dodatkowych osób do liczenia, ponieważ jest tu liczenia bardzo mało. Jest 
tylko jedna osoba, która się nie zgodziła z naszym zdaniem i to jest Radny Pan Dominik Dudek. Tak, że 
jakiś wielkich rozbieżności w tym liczeniu na pewno nie będzie. Tak, że przychylając się do większości 
głosów Radnych, Szanowni Państwo Radni, 
 
01:45:14:14 [Dominik Dudek]: Mogę zabrać głos jeszcze raz? 
 
01:45:14:14 [Teresa Bzymek]:Szanowni Państwo Radni... Zrób coś. 
 
01:45:21:01 [Dominik Dudek]: Pani Przewodnicząca... 
 
01:45:21:01[Teresa Bzymek]: Tak, proszę. 
 
01:45:23:09 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Czy to postępowanie teraz o którym 
Pani wspomniała, że sobie głosujemy i ustalamy czy Pani będzie czytała projekt uchwały, czy też nie, 
jest zgodne z obowiązującymi przepisami prawa i czy można w ten sposób to zrobić ? Jeżeli, jeżeli 
osoba, która, która wnioskuje o to, żeby była ta uchwała odczytana, projekt uchwały odczytany w 
całości - no jest taka osoba, która by chciała to usłyszeć i też Pani Przewodnicząca do tych 
mieszkańców którzy nas oglądają, żeby oni też mogli to wszystko usłyszeć. Nie wiem w czym jest 
problem, Pani Przewodnicząca? 
 
01:46:00:11 [Teresa Bzymek]: Panie Radny Panie Dominiku Dudek. Tak jak już powiedziałam, 
większością głosów Radnych było nie odczytywanie uchwały. Na pewno ten projekt uchwały będzie 
zamieszczony. Każdy z mieszkańców może spokojnie się z nim zapoznać. Dlatego też Szanowni 
Państwo przechodzimy do drugiego punktu - odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
projekcie uchwały budżetowej. Opinia Regionalnej, uchwała numer 122/2023 Czwartego Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 8 grudnia 2023 roku. W sprawie 
opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Bodzentyn na 2024 rok Czwarty Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach: Przewodniczący - Ireneusz Piasecki. Członkowie: 
Monika Różycka, Wojciech Czerw. Po rozpoznaniu w dniu 8 grudnia 2023 roku projektu budżetu 
Gminy Bodzentyn na 2024 rok na podstawie artykułu 13 punkt 3 w związku z artykułem 19 ustęp 2 
ustawy z dnia 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych postanawia 
zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy Bodzentyn na 2024. rok. Uzasadnienie 
Państwo Radni otrzymali na informatorze e-sesja, przechodzimy do punktu trzeciego, to jest 
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odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej w Bodzentynie. Bardzo proszę jako pierwszą Komisję 
Promocji i Turystyki przewodniczącąpanią panią Zofię Gliwę. 
 
01:48:33:18 [Zofia Gliwa]: Komisja Promocji i Turystyki Rady Miejskiej w Bodzentynie po analizie 
planowanych dochodów i wydatków budżetowych większością głosów pozytywnie opiniuje 
przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu Gminy Bodzentyn na 2024 
rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej, oraz wnosi o ich uchwalenie. Wyniki głosowania: za - trzy 
osoby to jest: Pani Agnieszka Barcikowska, pani Ewelina Dróżdż i Zofia Gliwa, przeciw - zero, 
wstrzymujących się jeden: Tadeusz Zieliński. Dziękuję. 
 
01:49:07:18 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Komisja Rolnictwa i Spraw Samorządowych z 
przewodniczącym Panem Mariuszem Matlą, bardzo proszę. 
 
01:49:19:03 [Mariusz Matla]: Komisja, Komisja Rolnictwa i Spraw Samorządowych Rady Miejskiej w 
Bodzentynie po analizie planowanych dochodw, wydatków budżetu jednogłośnie pozytywnie opiniuje 
przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu Miasta i Gminy na 2024 rok 
i Weloletnią Prognozę Finansową, oraz wnosi o jej uchwalenie wynikiem głosowania za: Radna Dróżdż 
Ewelina, Radny Mariusz Matla, Radna Dominika Skarbek, Radna Sikora Katarzyna . Za, przeciw : zero, 
wstrzymujących się: zero. Dziękuję. 
 
01:49:54:09 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Komisja Rewizyjna, Radny Pan Jerzy Tofil 
przewodniczący komisji, bardzo proszę. 
 
01:50:05:09 [Jerzy Tofil]: Na podstawie obowiązujących przepisów Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej 
w Bodzentynie po analizie planowanych dochodów i wydatków budżetowych większością głosów 
pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu Gminy 
Bodzentyn na 2024 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz wnosi o ich uchwalenie. Wyniki 
głosowania: trzy osoby za - to jest Pani Anna Obara, Pan Mariusz Matla, Jerzy Tofil i przeciw jedna 
osoba, to jest Pan Dominik, nie było osób wstrzymujących się. Dziękuję bardzo. 
 
01:50:49:01 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Bardzo proszę, Komisja Zdrowia Oświaty i Kultury, 
przewodniczącą Panią Bogusławę Jankowicz. 
 
01:50:57:05 [Bogusława Jankowicz]: Komisja Zdrowia Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w 
Bodzentynie po analizie planowanych dochodów i wydatków budżetowych większością głosów 
pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu gminy 
na 204 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz wnosi o ich uchwalenie. Wyniki głosowania: za - 
Jankowicz, Pani Zofia Gliwia. Przeciw - jeden głos: Pan Dominik Dudek, wstrzymujących się nie było, 
a nieobecna była Pani Marzanna Borek. Dziękuję. 
 
01:51:32:08 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Komisja Skarg Wniosków i Petycji. Przewodnicząca 
Pani Barcikowska Agnieszka. Przepraszam, przechodzimy do punktu czwartego. Odczytanie opinii w 
sprawie projektu budżetu przez przewodniczącą Komisji Planowania Budżetu i Mienia Komunalnego 
Rady Miejskiej w Bodzentynie - Pani Anna Obara. 
 
01:52:02:19 [Anna Obara]: Na podstawie obowiązujących przepisów w sprawie pracy nad projektem 
uchwały budżetowej Gminy Bodzentyn, Komisja Planowania Budżetu i Mienia Komunalnego Rady 
Miejskiej w Bodzentynie po analizie planowanych dochodów i wydatków budżetowych oraz po 
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zapoznaniu się z pozytywnymi opiniami Komisji Stałych, bez wnoszenia wniosków, jednogłośnie 
pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza Miasta i Gminy Bodzentyn projekt budżetu Gminy 
Bodzentyn na 2024 rok i Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz wnosi o ich uchwalenie. Dziękuję. 
 
01:52:43:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, przechodzimy do punktu piątego, dyskusja nad projektem 
uchwały budżetowej. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przechodzimy do punktu 
szóstego. Głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2024 roku, 24 rok, przepraszam. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za ? Kto jest przeciw ? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
uchwała w sprawie głosowania nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2024 rok została przez Państwa 
Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie przeciwnym, to jest Radny Pan Dominik 
Dudek, jednym głosie wstrzymującym się, to jest Radna Pani Ewelina Dróżdż. Szanowni Państwo, 
Szanowni Państwo, ogłaszam dziesięciominutową przerwę.    
 
02:12:39:02 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, wznawiamy obrady sesji Rady Miejskiej w 
Bodzentynie. Bardzo proszę Państwa Radnych o ponowne potwierdzenie kworum.    Stwierdzam, że 
od obecnej chwili w sesji uczestniczy 12 Radnych. Jesteśmy przy punkcie e), punktu siódmego: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 33/272/2020 Rady Miejskiej w Bodzentynie z 
dnia 16 października 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Świętokrzyskiego. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wyżej wymieniona przeze mnie 
uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu, to jest podpunkt f), podjęcie uchwały zmiany uchwały numer 33/273/2020 Rady Miejskiej 
w Bodzentynie z dnia 16 października 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Województwa Świętokrzyskiego. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy 
do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że wymieniona przez 
mnie uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do podpunktu g), 
punktu siódmego: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego. 
Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Powiatu Kieleckiego została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do 
kolejnego podpunktu, podpunkt h), podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 
Powiatu Kieleckiego. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje ? Stwierdzam, że uchwała została przez 
Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, podpunkt i), 
udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 
głos? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
Stwierdzam, że uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego została przez 
Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnegopodpunktu, to jest  podpunkt j), 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt k), udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Kieleckiego. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych 
przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt l) punktu siódmego: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? 
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Uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego 
podpunktu, podpunkt m), podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 69/571/2022 z dnia 29 
grudnia 2022 roku w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klub, Klubu "Senior+" w Bodzentynie 
strukturach Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bodzentynie. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto przeciw? Kto się 
wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu, podpunkt n), podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu osłonowego Gminy Bodzentyn w zakresie dożywiania "Posiłek w szkole i w 
domu" na lata 2024- 2028. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała została przez Państwa 
Radnych przyjęta jednogłośnie. Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt o), podjęcie 
uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy 
społecznej oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia przez osob osoby objęte rządowym 
programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. Czy ktoś chce z Państwa zabrać głos? Nie 
widzę, przystępujemy do głosowania. Kto jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że 
wymieniona przeze mnie uchwała została przez Państwa Radnych przyjęta jednogłośnie. 
Przechodzimy do kolejnego podpunktu, to jest podpunkt p), podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Czy 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Radny Pan Dominik Dudek. 
 
02:21:00:01 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Mam kilka pytań. 
Pierwsza rzecz związana jest, w jaki sposób zostanie wybrany wykonawca. Ja już sobie wszedłem w 
ustawę o publicznym transporcie zbiorowym. Przeczytałem, ale bardzo bym chciał, aby przedstawić 
tutaj mieszkańcom w jaki sposób będzie wybrany wykonawca na świadczenie tej usługi. Kolejna rzecz 
jest taka, o której już panowie nawet sami wspomnieliści, jest to zorganizowanie transportu na terenie 
tylko i wyłącznie gminy Bodzentyn. Jak planujecie rozwiązać problem ten, który mieszkańcy 
wielokrotnie już zgłaszali, pod którym zbierali podpisy do Panów między innymi, a mianowicie 
rozwiązanie właśnie problemu z komunikacją do gminy Górno konkretnie, do Górna, Krajna, 
ponieważ tam nasi mieszkańcy dojeżdżają i mają z tym problem. Stąd bardzo bym prosił o odpowiedź 
w ty w tym zakresie. Dziękuję. 
 
02:22:10:21 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, bardzo proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
02:22:16:04 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Jeśli chodzi 
o wybór wykonawcy, to tak, jak to jest zapisane w uchwale. Jeśli Państwo ją przyjmiecie, to pozwolicie 
nam ją w trybie - jest punkt czwarty, dobrze kojarzę? Artykuł 22 ustęp 1 punkt czwarty ustawy z dnia 16 
grudnia 2010 roku. Ze względu na fakt, Proszę Państwa, że nie ma tutaj czasu i możliwości na 
przeprowadzenie normalnej procedury, tutaj można na zasadzie negocjacji, na zasadzie składania ofert 
z przewoźnikami, którzy będą w stanie obsłużyć te linie o których tutaj mówimy w uchwale. Jeśli 
chodzi o drugie pytanie, jak chcemy wyjść poza gminę? No tak chcemy wyjść poza gminę jak wszystkie 
samorządy, które gdzieś w to wchodzą. Proszę Państwa, jeżeli będziemy rozmawiać z przewoźnikami 
to.. A będziemy rozmawiać z przewoźnikami, to warunkiem będzie aby te trasy na dalszej 
części...Podam jeden przykład tylko może. Jeżeli jedzie autobus po terenie gminy z miejscowości Wola 
Szczygiełkowa przez Bodzentyn, ostatni przystanek na terenie gminy Bodzentyn to jest Wilków. I to 
jest koniec trasy tej, która jest dofinansowana. Będziemy negocjować z wykonawcami, aby na dalszym 
odcinku, to jest z Wilkowa, był już komercyjny do Kielc. Problem będzie tylko taki, ale to już myślę, że 
mieszkańcy znają, że podobnie to się odbywa na terenach innych gmin, że to jest potrzebne albo dwa 
bilety miesięczne, albo dwa bilety po prostu, to jest odrębny, dalszy kurs. Byłoby najlepiej, gdyby takie 
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przewozy między dużymi ośrodkami organizował marszałek, bo to tak powinno z sensem wyglądać, 
natomiast na tą chwilę jest jak jest i to jest i to jest takie, myślę na tą chwilę rozwiązanie. Umowa jest na 
rok. Tak, że to powinno zafunkcjonować. Może się tak zdarzyć, że wykonawcy pewnie nie zdążą tych 
pozwoleń załatwić na 2 stycznia czy na 10 stycznia, ale w pełni to zacznie funkcjonować od 1 lutego. 
To już jest termin realny, ponieważ ustalanie nowych, nowych tras poza terenem gminy, które 
przebiegają przez minimum tam dwie gminy, tu jeszcze wchodzą powiaty w drugą stronę- jeśli chodzi o 
Skarżysko, to już jest troszkę wicej dokumentacji potrzebnej wykonawcy, żeby takie pozwolenie 
otrzymał. Jak chcemy przez Górno? Zaplanowaliśmy trzy takie trasy na terenie gminy, które docelowo 
potem będą się kończyć w Kielcach. Żeby większość gminy miała bezpośredni przejazd do Kielc, to 
jest jedna trasa Wola Szczygiełkowa przez Dąbrowy, Bodzentyn, Wilków. Druga trasa Wzdół przez 
Siekierno, Leśną, Bodzentyn Wilków. I trzecia trasa Wzdół przez Hucisko, Psary, Psary- Kąty, 
Bodzentyn, Wilków... Moment, takich kursów jest po osiem, czyli ewentualnie może być do Kielc 24. 
Na każdej z tych tras dwa kursy będą jeździły, będą miały ostatni przystanek w Świętej Katarzynie i 
dalsza trasa będzie wiodła właśnie przez gminę Górno. W taki sposób chcemy też zapewnić transport 
dla tych, którzy mają pracę i dojeżdżają do niej na terenie gminy Górno. No osób, które tutaj dzwoniły, 
to tych osób jest dwie. Pewnie jeszcze są jakieś inne, które teraz poruszają się samochodami. Może w 
przyszłości gdzieś tam będą korzystać z tej. Chcielibyśmy też i tak będziemy to negocjować, żeby były 
zabezpieczone te przejazdy w tych newralgicznych godzinach w których teraz był problem. To są te 
godziny późno wieczorne. Na przykład na dzień dzisiejszy ostatni autobus, jak dobrze kojarzę, ze 
Skarżyska to jest godzina, do Bodzentyna, to jest godzina 17 - nie wiem, 20,30. No i ja myślę, że 
potrzebny też jest o 22:00 taki.. Zdajemy sobie z tego sprawę i tak będziemy chcieli to to tutaj 
wynegocjować, żeby tak to funkcjonowało. Proszę Państwa te koszty, które tam macie wpisane, które 
wprowadzaliśmy to one będą realne dopiero po, po tych negocjacjach. W tym roku były to diametralnie 
inne, niższe i myślę, że, że gdzieś to tam się sprawdzi. Natomiast prawda jest też taka, że ludzie muszą 
być pewni tych przewozów i muszą wiedzieć, że one będą funkcjonowały przez długi czas. Każdy z nas 
chyba szukając pracy czy wysyłając dziecko do szkoły to patrzy na to czy będzie miało czym dojechać, 
czy ten transport będzie w miarę stabilny, nie wiem, autobusy co godzinę, żeby nie było tak, że ktoś 
pojeździ miesiąc - tak jak to było na liniach komercyjnych, okaże się że sprzedał mało biletów, nie 
opłaca się i rezygnuje z linii. Zobaczymy, ten przepis pozwala też ewentualnie na przedłużenie tych 
umów na rok kolejny, ale to będzie uwarunkowane tym, czy te dofinansowania będą utrzymane w roku 
2025. Natomiast na ten czwarty, tak jak tutaj Pan Burmistrz mówił, przyszła umowa już od wojewody, 
to chyba jeszcze od poprzednika, bo już od wczoraj mamy, mamy nowego wojewodę, tak, że trzeba to 
będzie odesłać i będziemy mogli dopiero tak naprawdę dziś zacząć tutaj próbować zbierać oferty czy 
negocjować, zapraszać na negocjacje wykonawców. Dziękuję. 
 
02:28:09:23 [Teresa Bzymek]: Bardzo proszę, bardzo proszę. 
 
02:28:13:08 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Mam pytanie odnośnie tych 
przewoźników. Czy tutaj będziemy wychodzili poza naszą gminę? Czy tu będą tylko lokalni 
przewoźnicy i czy to będzie wszystko w pewien sposób zmonopolizowane u jednego przewoźnika? 
Czy każdy będzie przypisywany do danej trasy? W jaki sposób chcecie Państwo to zrealizować? 
Dziękuję. 
 
02:28:35:07 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
02:28:38:04 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Tak jak to 
jest w tej chwili, bo też takie przewozy mamy tylko w zdecydowanie mniejszej skali, bo oprócz tych 
przewozów o których mówiłem chcemy jeszcze zrobić dodatkowo takie połączenia, które będą zwozić 
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z tych miejscowości, gdzie te autobusy, przez które nie będą przejeżdżały, ale i przez te, żeby te osoby 
mogły sobie dojechać na miejsce przesiadkowe, czyli do Bodzentyna i skorzystać z tych autobusów do 
Kielc. Pewnie Pan sprawdzał poprzednie postępowania. Chcielibyśmy proszę Państwa- w interesie 
gminy jest i nas wszystkich, żeby jak najwięcej tych firm na terenie gminy działało, bo tragedią jest, jeśli 
zostaje jedna firma i dyktuje warunki na naszym terenie. Dlatego chcielibyśmy utrzymać współpracę z 
wszystkimi przewoźnikami, którzy są na naszym terenie. Chyba, że jeszcze znajdziemy kogoś, kto 
będzie spoza tej grupy i będzie dawał nam korzystne warunki, ale na tą chwilę ci wykonawcy, którzy to 
realizują z tego pierwszego, z tego pierwszego naboru robią to przyzwoicie. Dziękuję. 
 
02:29:40:03 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Pan Radny Włodzimierz Bąderski. 
 
02:29:45:04 [Włodzimierz Bąderski]: Pani, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie 
Burmistrzowie. Rozmawiamy o trasach Skarżysko, rozmawiamy o Kielcach przez Górno, a nic nie 
mówimy o Starachowicach. Czy odnośnie Starachowic ten problem został jakoś rozwiązany, bo o ile 
się orientuje to dość dużo osób dojeżdża i jest problem z dojazdem do Starachowic. Dziękuję. 
 
02:30:02:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
02:30:07:01 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Tutaj 
negocjowaliśmy, prosiliśmy też o pomoc gminę sąsiednią- gminę Pawłów, o której Pan mówił, że to 
jest fajna gmina i fajnie się z nimi współpracuje Chociaż może poza jednym przypadkiem, niewielkim, 
gdzie współpracuje się trudno, ale się współpracuje. Natomiast, natomiast tam gmina Pawłów też ma 
takie przewozy, które nie wjeżdżają na teren naszej gminy, tylko kończą tutaj w Tarczku. Ten autobus 
tu do nas i tak przyjeżdża i stoi więc wykonawca częściowo już chyba uruchomił, a ma uruchomić 
więcej takich kursów w tych takich newralgicznych godzinach, kiedy dzieci dojeżdżają do szkoły i 
ludzie do pracy. Po prostu na tej samej zasadzie, że z Tarczku uruchomi linię komercyjną do 
Bodzentyna, żeby ten kurs był tak naprawdę... No oni mają kursy na przykład z Tarczku przez tam nie 
wiem, Bronkowice do Rzepina albo do Godowa i potem komercyjny z tamtego ostatniego przystanku 
do Starachowic. Tak, że tutaj będzie... Tylko tu będzie jeszcze trochę - jak ja to nazywam - strasznie, bo 
będą musiały być na jednej trasie trzy bilety. No ale jak ktoś będzie miał bezpośrednie połączenie to dla 
niego nie będzie to żadna różnica. Jeśli ktoś jeszcze jeździ na miesięczny, czy on będzie miał jeden, dwa 
czy trzy jak to będą w miarę przyzwoite pieniądze i będzie miał bezpośrednio połączenie. Dziękuję. 
 
02:31:43:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, przystępujemy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymuje? Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego została przez Państwa Radnych przyjęta większością głosów, przy jednym głosie 
wstrzymujący się, to jest Radny Pan Dominik Dudek. Szanowni Państwo przechodzimy do punktu 
ósmego, to są wolne wnioski i zapytania. Do dyskusji zgłosił się Radny Pan Dominik Dudek. Bardzo 
proszę. 
 
02:32:26:00 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za udzielony głos. Panie Burmistrzu, w 
swoim sprawozdaniu z za ostatni kwartał wspomniał Pan o udziale w spotkaniu Wigilijnym w 
Zagrodzie Czernikiewiczów i tutaj mam pytanie do Pana, do Państwa, którzy mieli wiedzę w zakresie 
organizacji tego spotkania. Z tego co przekazali mi mieszkańcy to miało być spotkanie otwarte, 
spotkanie dla wszystkich chętnych turystów, mieszkańców i tak dalej i tak dalej. Co więcej, na spotkaniu 
bodajże wrześniowym Pan Burmistrz zaprosił co niektórych mieszkańców na to, na to spotkanie 
Wigilijne. I jak to wyglądało? No wyglądało tak, że ci ludzie nie zostali wpuszczeni do Zagrody 
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Czernikiewiczów na spotkanie. Powiedziano im, że spotkanie jest imprezą zamkniętą. Jakby Pan mógł 
wyjaśnić dlaczego doszło do takich, takiej sytuacji i myślę że tutaj należą się słowa przepraszam w 
stosunku do ludzi, którzy po prostu od Pana Panie Burmistrzu - bo Pan zaprasza ludzi na spotkanie, 
które jest spotkaniem zamkniętym i odbijają się od drzwi. To, no Pan, no Pan pierwsze słyszy, Pan 
wiele rzeczy nie wie jakich się dzieją w gminie, to ja Panu zaraz od niektórych powiem, bo Pan ma 
widzę słabą wiedzę co się dzieje w gminie. To jest jedno pytanie. Drugie pytanie - bo też mieszkańcy 
głównie Wzdołu pytają o tego specjalistę w wielu dziedzinach. Jakby Pan Burmistrz mógł powiedzieć 
w jakiż to dziedzinach jest ten Zastępca tym specjalistą i też jakbyście mi Panowie mogli powiedzieć w 
jaki sposób, bez naruszania asfaltu można wykonać podbudowę pod asfaltem i ją odpowiednio 
zagęścić, bo tam był ten asfalt mocno podmyty. To takie pytanie do tego specjalisty. Odnośnie tego, że 
Pan nie ma wiedzy w zakresie tego co się dzieje w gminie, Szanowni Państwo na ostatniej sesji była 
rozpatrywana skarga na Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej imienia Adeli Nawrot i 
Centrum Kultury w Bodzentynie, no oczywiście została odrzucona. A jako jeden z argumentów w 
uzasadnieniu podano cytuję: Brak potwierdzenia zarzutów w skardze. Szanowni Państwo, poruszałem 
ten temat zarówno na sesji, na spotkaniu z mieszkańcami, wiem że mieszkańcy nas oglądają i żeby też, 
też nie być gołosłownym, że ta Skarga w moim mniemaniu jak najbardziej jest skargą zasadą posłużę 
się tutaj ugodą, która została zawarta dnia 10 listopada 2022 roku, została zawarta ugoda pomiędzy 
pozwaną Biblioteką Publiczną imienia Adeli Nawrot i Centrum Kultury w Bodzentynie z siedzibą w 
Bodzentynie, uwaga- zobowiązujące, ta ugoda zobowiązywała do zapłaty kwoty 15 000  tytułem 
odszkodowania płatnej w dwóch ratach. Pierwsza w wysokości 7 500 tysiąca w terminie do 31 stycznia 
2023 roku, druga natomiast w kwocie 7 500 tysiąca w terminie do 28 lutego 2023 roku. Panie 
Burmistrzu, tam była ugoda i było zapłacone odszkodowanie między pozwaną Biblioteką Publiczną 
imienia Adeli Nawrot i Centrum Kultury w Bodzentynie a powódką, która zgłosiła sprawę do sądu. 
Tam były dwie sprawy: jedna o zwolnienie, druga - jak dobrze pamiętam, o mobing. Były połączone, 
mam dokumenty ze wszystkich tych spraw, no dlatego jak Pan takie pytania mi zadaje, to pokazuje, że 
Pan nie ma po prostu wiedzy jak to funkcjonuje i co w tej naszej gminie się dzieje. Skoro jesteśmy już 
przy tematach zwolnień, czy mógłby Pan wyjaśnić jak wygląda sprawa z dwoma osobamiw PUK, które 
dostały, zostały zwolnione, ponieważ z przekazanych mi informacji, to tylko Panu Burmistrzowi ludzie 
donoszą różne rzeczy, ale również do mnie się ludzie zgłaszają z różnymi problemami, a mianowicie 
jak wygląda sytuacja z tymi zwolnionymi osobami? Jakie były przyczyny tego zwolnienia? Kolejne 
pytanie. Tutaj wspominał Pan, że był na Radzie Nadzorczej 29 września, że był na wielu spotkaniach w 
PUK i z Panią Prezes i tak, takie pytanie: Jesteśmy udziałowcem w 100% Przedsiębiorstwa Usług 
Komunalnych Spółka z o.o Bodzentyn i czy Pan ma wiedzę jak wygląda sytuacja finansowa tego 
podmiotu? Bo ja sobie tak przeglądałem ostatnio księgi wieczyste Przedsiębiorstwa Usług 
Komunalnych w Bodzentynie i przy jednej nieruchomości gruntowej pojawił się wpis w dziale 
hipoteka przymusowa. Z zapisu wynika, że jest to suma roszczenia w kwocie 318 tysięcy 992 złote i 17 
groszy, tytułem zabezpieczenia wierzytelności wynikających z tytułu nieopłaconych składek na FUS i 
ZUS. Podmiot Zakład Ubezpieczeń Społecznych tą wzmiankę w tej, w tej hipotece, w księdze 
wieczystej wnioskiem składał i pytanie, czy mógłby Pan coś na ten temat powiedzieć, czy też Pan 
znowu powie, że Pan nie wie, że takie coś w ogóle się dzieje. No to też by pokazywało jaką ma Pan ma 
wiedzę na temat sytuacji w naszej gminie. Kolejne pytanie: jaka jest ostateczna kwota jaką gmina ma 
zapłacić za opracowanie koncepcji programowo-przestrzennej wraz z uzyskaniem decyzji 
środowiskowej dla zadania po nazwą: Budowa obwodnicy miasta Bodzentyn, czyli to jest ta koncepcja 
opracowywana przez firmę pana Kubickiego. W dzisiejszych dokumentach pojawiła się kwota 200 
tysięcy. Czy mógłby Pan powiedzieć jaka to jest kwota ostateczna, którą przyjdzie nam na to, za to 
zapłacić i czy ostatecznie doszliście do porozumienia czy jakaś koncepcja została przyjęta. Kolejne 
pytania od mieszkańców. Pierwsze dotyczy placu zabaw przy przedszkolu we Wzdole Rządowym. Tak, 
Wzdół Rządowy. No jeżeli tam nie interesują się inne osoby tym, tym placem no to widać mieszkańcy 
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muszą szukać gdzie indziej wsparcia. Mianowicie część elementów jest w stanie tragicznym, 
mieszkanka wrzuciła zdjęcia na stronę internetową i no te zdjęcia pokazują i jak to wygląda. Z tego 
placu korzystają dzieciaki i myślę, że zdrowie i bezpieczeństwo tych dzieci jest jak najbardziej ważne, i 
to nie są uszkodzenia, które powstały w wyniku nie wiem, nawałnicy, burzy i innych, innych zdarzeń 
losowych, ale to są długotrwało powstające uchybienia w tych, w tych, w jakości tych materiałów z 
których zostały wykonane te elementy czyli pognite i tak dalej i tak dalej. To bardzo bym prosił o to, 
aby jak najszybciej się tym tematem zająć. Kolejna rzecz od mieszkańców, a mianowicie mieszkańcy 
zwrócili mi uwagę na to, iż na stronie urzędu w zakładce jest taka zakładka pytania do Pana Burmistrza. 
Znajduje się wpis dotyczący zwolnienia lekarza Mieczysława Orłowskiego i pytanie jest następujące: 
Tu pojawił się wpis, że rozwiązanie... Pracownik napisał i bardzo bym chciał dowiedzieć się, który 
pracownik takie nieprawdziwe informacje rozpowszechnia i to na stronach urzędowych, a mianowicie 
rozwiązanie z dniem 31 sierpnia umowy zlecenia z doktorem Mieczysławem Orłowskim poprzedzone 
było obustronnym porozumieniem. Działania w tej sprawie podejmuje kierownik SPZ w Bodzentynie. 
Który pracownik to napisał? Bo w piśmie, które dostał doktor Mieczysław Orłowski jest oświadczenie 
jednostronne o rozwiązaniu umowy. Ja rozmawiałem z doktorem, nie było żadnego obustronnego 
porozumienia. Jeżeli takowe by było, powinno być jakimś dokumentem potwierdzone a nie tylko i 
wyłącznie wpisem pracownika. Jeżeli Pan mógłby mi odpowiedzieć na pytanie, który pracownik takie 
nieprawdziwe informacje rozpowszechnia. Kolejna rzecz zgłaszana przez mieszkańców to jest rzecz 
dotycząca oświetlenia w gminie. Myślę że Pan tam się tam zapoznawał z tymi informacjami, bo Pan na 
bieżąco w mediach społecznościowych siedzi, chodzi o mianowicie fakt, iż te nastawy zegarów w 
lampach trzeba w pewien sposób.... No tak, tak zmienić, poprawić i zaktualizować tak, aby to światło 
było w odpowiednich, w odpowiednim czasie uruchamiane. Kolejna rzecz to jest sprawa związana z 
bezdomnymi psami, bezpańskimi psami. Zwał jak zwał. Chodzi mianowicie o to, że po Rynku 
Górnym między innymi po innych ulicach Bodzentyna tych psów pojawia się bardzo dużo. Ja 
próbowałem kiedyś zgłaszać taki problem do urzędu. Urzędnik mi powiedział, że takie tematy bardzo 
istotne jak bezpańskie psy to trzeba zgłaszać do Pana Burmistrza. No ja myślę, że to nie jest aż tak 
istotna sprawa aby zawracać głowę według mnie takimi błachostkami przy tych inwestycjach Panom 
Burmistrzom. Prośba taka, aby po prostu w jakiś sposób tą sprawę załatwić, aby mieszkańcy mogli 
takowe bezpańskie psy zgłaszać do konkretnego pracownika i też taką informację można by zamieścić 
gdzieś na stronach gminnych. Kolejna rzecz - kamery. Kamery w Bodzentynie. Ja ten temat 
poruszałem wielokrotnie. Nie tylko w Bodzentynie, ale w całej gminie Bodzentyn powinny zostać 
zamontowane kamery i to właśnie pod kątem bezpieczeństwa. Twierdził Pan Burmistrz, że w 
przypadku Bodzentyna przy rewitalizacji będą kamery zamieszczane, że to będzie wszystko 
rozbudowane. No skończyło się jak się skończyło że tych kamer zbyt wiele na innych, na innych 
terenach aniżeli poddane rewitalizacji nie przybyło. Stąd moja prośba i sugestia - to jest temat 
powtarzany przeze mnie jak mantra prawie od początku kadencji, a mianowicie zwiększenie ilości 
kamer. Dochodzi do aktów wandalizmu, dochodzi do kradzieży, do różnych niebezpiecznych sytuacji 
jak najbardziej, tym bardziej że mamy tabliczki miasto monitorowane, te kamery powinny się znaleźć. I 
to co wspominałem już wcześniej, również w innych miejscowościach takowe kamery powinny się 
znaleźć. Mamy przykład bodajże Wiączki, gdzie tam panele zginęły przy przepompowni i później nie 
wiem, czy one już zostały w końcu uzupełnione? Czy nie zostały uzupełnione. Zabezpieczone to było 
taśmą i stało przez długi, długi czas. Kolejne pytanie od mieszkańców: Chodzi mianowicie o ulicę 
Czystą - to jest taka uliczka biegnąca od ulicy Langiewicza w kierunku ulicy Wesołej, a mianowicie, czy 
nie można tam było zamontować przynajmniej jednej lampy, aby oświetliła tą ulicę? Kolejne... Temat 
do którego w pewien sposób Pan już się odniósł, a mianowicie ta gazetka Pana...Ja sobie tą gazetkę 
przejrzałem. Mam pytanie takie, no dla mnie gazetka może nie jest tyle sprawozdawcza, co już można 
by ją nazwać w inny sposób, że to jest jakaś gazetka wyborcza i nawet prosty przykład: Mamy 
wypowiedzi tylko niektórych Radnych, przecież ta gazetka nie jest gazetką komitetu wyborczego, nie 
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jest gazetką Pana, tylko jest gazetką tak jak nazwa mówi - Głos z Gminy Bodzentyn. Dlaczego 
mieszkańcy, Radni z Bodzentyna nie wiedzieli o takiej możliwości ażeby tutaj swoje, swoje 
przemyślenia związane z tą jakże ciekawą kadencją również zamieścili, a z pewnością, niech Pan mi 
uwierzy, ja bym chętnie tutaj troszeczkę napisał. No ja też odniosę się pokrótce, ale może nie nawet nie 
tyle na sesji co w jakimś innym wydawnictwie na temat sukcesów, bo tutaj Państwo o niektórych 
sukcesach tylko wspominacie. No Pan na przykład radny Jerzy Tofil pięknie tutaj opisuje, a nie 
wspomniał, że żona została księgową w PUK-u. To ja też takie wasze sukcesy w tych gazetkach 
podniosę, ponieważ trzeba wszystkim się chwalić, a nie tylko w tym co w opinii publicznej będzie 
dobrze postrzegane. No i Panie Burmistrzu, no Pan się rodziny mojej czepia? Tutaj przed chwilą Pan 
Jarosiński był wielce, wielce oburzony. Pan, Pan był wielce oburzony, że się rodziny czepiam. No Panie 
Burmistrzu, no jak to jest Panie, Panie Panie Jerzy, proszę zabrać głos, zgłosić do wypowiedzi. No wie 
Pan, w Pana ustach takie zachowanie to, to wie Pan.. No, ludzie się przyzwyczaili do Pana zachowania, 
do Pana wypowiedzi ale niech Pan zachowa troszeczkę, troszeczkę, troszeczkę normalności no i 
Szanowni Państwo tutaj po wypowiedzi Pana Burmistrza Skiby widzicie jakaż to jest ta moralność tych 
naszych włodarzy. Pan Jarosiński gdzieś słyszał, że ja rzekomo o jego rodzinie wypytywałem. Tu 
prawie nie wiem, już łzy się krokodyle lały, że ja się pytam jakieś, jakieś, jakieś, jakieś takie rzeczy. No a 
tutaj Pan Burmistrz Skiba wielce moralny człowiek czepia się moje mojej siostry. No Panie Burmistrzu, 
no szanujmy się. Szanujmy się, święta idą a wy po prostu w jedną stronę tylko uderzacie. No nie wiem, 
w jedną stronę uderzacie. Pani Radna Sikora, jeżeli Pani chce zabrać głos bardzo, to niech Pani zabierze 
głos, to niech Pani Radna Sikora, proszę zabrać głos, proszę, proszę, proszę, proszę zabrać głos, do 
mikrofonu się wypowiedzieć, bo później się okazuje, że pewne słowa nie padły. Ktoś czegoś nie 
powiedział, ktoś o czymś zapomina i tak i tak to tak to wygląda. Panie Burmistrzu Jarosiński, kultury 
chyba Pana w tej kadencji nie nauczę. Myślę, że to będzie ciężkie wykonanie. Nie wiem czy ktokolwiek 
będzie w stanie Pana kultury nauczyć. Wielokrotnie Panu wspominałem, że jak ktoś się wypowiada 
kultura nakazuje mu nie przerywania. No nie wiem, czy Pan kiedyś to pojmie, czy nie pojmie? Nie 
wiem, czy Pan widzi coś poza czubkiem własnego nosa, bo Pan jest naprawdę tak zadufany i 
zapatrzony w siebie, że to się w głowie nie mieści. Szanowni Państwo, no to Panie Burmistrzu... Nie, 
myślę że wszystkie pytania, które, które tutaj mieszkańcy do mnie zgłosili, tutaj Panu przedstawiłem. 
Dziękuję bardzo. 
 
02:47:41:06 [Teresa Bzymek]: Szanowni Państwo, proszę Radnego Pana Włodzimierza Bąderskiego. 
 
02:47:47:17 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 
Zwracam się do Pana Burmistrza Andrzeja Jarosińskiego. Proszę o odpowiedź - jak na jakim etapie jest 
tablica, która ma być odsłonięta 17 stycznia. Dziękuję bardzo. 
 
02:48:03:00 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Bogusia Jankowicz. 
 
02:48:08:01 [Bogusława Jankowicz]: Dziękuję. Ja proszę interwencję Panów Burmistrzów do urzędu 
powiatowego w sprawie naprawy wjazdu do szkoły podstawowej w Woli Szczygiełkowej. Tam jest 
teraz w coraz gorszym stanie dlatego, że po prawej stronie jak się wjeżdża od strony przystanku po 
prostu część tego wjazdu się oberwało i bardzo proszę o interwencję. Ja napiszę pismo po świętach do 
powiatu, tylko że, że jeżeli mnie Panowie poprzecie, to na pewno myślę, że to zadanie zostanie 
wykonane, dziękuję. 
 
02:48:39:11 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Proszę, Radny Pan Jerzy Tofil. 
 
02:48:42:17 [Jerzy Tofil]: Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Ja prosiłbym o 
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uzupełnienie tych ubytków tam na drodze powiatowej w miejscowości Podlesie. No, bo tam była 
zaczęta ta inwestycja, jest zrobione część, część tych nierówności zasypane no i no i tak zostało. 
Dziękuję bardzo. 
 
02:49:08:06 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Agnieszka Barcikowska. 
 
02:49:12:02 [Agnieszka Barcikowska]: Dziękuję Pani Przewodnicząca. Panowie Burmistrzowie, bardzo 
proszę o dwie rzeczy. Pierwsza, to ulica Jodłowa, tą część na lewą, na lewo, nie na prawo. Tam gdzie ma 
być teraz budowana kanalizacja, tylko ta na lewo - o wysypanie kruszywa, bo tam trudno dojechać do 
posesji. Tam nie jest potrzebna jakaś duża ilość, ale ale bardzo by się przydało chociaż trochę. I jeszcze 
chciałabym przypomnieć ulicę Żeromskiego - Łysogórska. To jest ulica ze Świętej.. od ulicy 
Żeromskiego do ulicy Grabowej. Tam parę miesięcy temu prosiłam o wykoszenie rowów, bo one 
mocno już zarastają i wysypanie troszkę kruszywa w tych miejscach, gdzie one kruszo zostało 
wyjeżdżone samochodami. Jest dosyć duża różnica tak, że można zawadzi podwoziem wtedy, kiedy na 
tej wąskiej drodze wymieniają się dwa auta. Dziękuję. 
 
02:50:07:23 [Teresa Bzymek]: Dziękuję, proszę Radna Pani Zofia Gliwa. 
 
02:50:13:15 [Zofia Gliwa]: Pani Przewodnicząca, Panowie Burmistrzowie, Szanowna Rado. Ja tak 
chciałabym może trochę nie z mojego terenu, ale Panowie z Bodzentyna, chodzi o ulicę Langiewicza. 
Panowie kierowcy, którzy dowożą dzieci, szczególnie jak był śnieg ostatnio, bardzo proszą czy by coś 
zainterweniować, żeby te samochody nie parkowały tak na poboczach na tej ulicy, ponieważ, no wożą 
dzieci a dzieci mają różne pomysły i mówi, że bardzo boją się o bezpieczeństwo. Bo trudno jest 
przejechać, naprawdę. Stoją po jednej stronie i po drugiej. No to tyle chciałam zasygnalizować, 
ponieważ często jeżdżę busem i mam do czynienia z panami kierowcami. Rozmawiamy, sygnalizują mi 
takie sprawy. Dziękuję bardzo. 
 
02:50:59:17 [Włodzimierz Bąderski]: Wczoraj nie mogłem przejechać, tak zablokowane, tak ja za to 
bym ukarał Panów Burmistrzów ze względu na to, że to było sygnalizowane już dłuższy okres czasu i 
miała być zmiana organizacji ruchu, miał być wprowadzone zakazy zatrzymywania się i postoju i nadal 
to nie funkcjonuje. Ten problem trzeba rozwiązać. 
 
02:51:28:21 [Teresa Bzymek]: Czy są jeszcze jakieś pytania ze strony Państwa Radnych? 
 
02:51:36:08 [Włodzimierz Bąderski]: Zmiana organizacji ruchu to się wiąże z wynajęciem pewnych 
osób, z opinią prawną policjantów, komisji, cuda....i to nie powstaje w jeden dzień. 
 
02:51:49:15 [Teresa Bzymek]: Szanowni Panowie Burmistrzowie. Jak już mieszkańcy na pewno 
zauważyli sołectwa Podgórze, część rzeczy pomału jest realizowane, jest droga do, do mieszkańców 
pierwszych numerów Podgórza. Nie będę wyszczególniać nazwisk. Jest zrobione oświetlenie. Myślę, że 
to po trochu poprawia warunki życia mieszkańców na Podgórza. Mniej jakby było interwencji 
związanych z odśnieżaniem w tym roku, natomiast zostaje do realizacji droga na Psie Górki - jak 
wspomniał już Pan Burmistrz. Bardzo bym prosiła, żeby gdzieś tam znalazło się miejsce na 
rozwiązanie tego problemu i zobienie. Jest planowana kanalizacja na pewno, chyba to będzie ściśle 
wiązać się z wykonaniem kanalizacji i z tą drogą, dlatego też, jeżeli Burmistrz by zechciał to miło by 
było mieszkańcom usłyszeć na nadchodzące święta jakieś pozytywne informacje na ten temat. 
Ponieważ nie ma więcej pytań ze strony Państwa Radnych po wypowiedziach Pana Radnegp Dominika 
Dudka, to cieszę się, że odniosłam się w tej gazetce do współpracy, do całego podsumowania kadencji 
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Radnych bo myślę, że byłabym też chyba pierwszą osobą do odstrzału, gdzie porwałabym się na 
wypominki związane z pracami związanymi z inwestycjami związanymi na naszym terenie. Ale wszyscy 
wiedzą, że tych prac jest naprawdę mnóstwo. Aby jednego nie dotknąć a drugiego wyszczególnić nie 
sugerowałam jakie inwestycje zostały zrealizowane, bo sami mieszkańcy to dokładnie zauważają. Tak, 
że dziękuję i proszę przechodzimy do punktu dziewiątego - udzielenie odpowiedzi na zapytania. 
Bardzo proszę Pana Burmistrza Dariusza Skibę. 
 
02:54:15:03 [Dariusz Skiba]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Drodzy Mieszkańcy, którzy nas 
słuchają w dniu dzisiejszym. Postaram się odpowiedzieć na tych szereg pytań. Część uzupełni Pan 
Zastępca, może Pani Przewodnicząca, odnośnie między innymi tego problemu, jaki wyniknął według 
Pana Dudka, jeśli chodzi o spotkania organizowane przez zarządcę tej Zagrody, której jest Muzeum 
Wsi Kieleckiej, nie gmina. To, że jest na terenie naszej gminy w Bodzentynie, to nie znaczy, że ja za to 
odpowiadam. Bo to jest jednostka, Urząd Marszałkowski to prowadzi przy współpracy w ciągu roku z 
biblioteką i Centrum Kultury w Bodzentynie, oraz z naszymi  stowarzyszeniami. To jest organizowane 
wspólnie z projektów, które biblioteka napisała, aby ożywić ten obiekt, żeby nie był tylko cały czas 
pusty, ale żeby nasi mieszkańcy, też nasze stowarzyszenia wykazały się swoją twórczością, swoim 
talentem kulinarnym, artystycznym, muzycznym i to jest w tym kierunku prowadzone. Jeśli chodzi, bo 
Pan tu podniósł, że kogoś zapraszałem na to spotkanie, ktoś tam nie mógł wejść... Nie byłem 
świadkiem tego zdarzenia więc nie jestem w stanie powiedzieć kto blokował wejście osobom, które 
chciały tam wejść. Dlatego nie wiem, dlaczego mam przepraszać za coś, czego nie widziałem i czego 
nie zrobiłem. To jest to jest budynek nie nasz ,nie gminny, ja nie mam prawa tam kogoś ani na siłę 
wpraszać ani kogoś wypraszać i nie widziałem tej sytuacji o której Pan wie, że ktoś kogoś wyprosił. To 
dla mnie jest nowa sytuacja, więc nie znam tych osób które zostały wyproszone tak, że nie chcę 
komentować. Jeśli poczuli się oni skrzywdzeni to przepraszam, no ale to nie... Mnie jest stać na to, 
chociaż ja tam nie widzę swojej winy, dlatego że nie byłem jako organizator tych uroczystości w tej 
Zagrodzie tylko inne instytucje. 
 
02:56:25:13 [Teresa Bzymek]: Mogę Panie Burmistrzu? Mogę? 
 
02:56:28:23 [Dariusz Skiba]: No, Pani tu rządzi. 
 
02:56:30:22 [Teresa Bzymek]: Panie Burmistrzu, ponieważ również Koło Gospodyń Wiejskich 
Celinianki uczestniczyło w tym wydarzeniu, które było podsumowaniem jakby czterech pór roku, 
pierwsze wydarzenia były organizowane w okresie letnim, gdzie było miejsce na podwórku, żeby te, te 
wydarzenia miały jakby szerszy rozgłos. Więcej było terenu do dyspozycji, żeby tam mieszkańców 
wszystkich podjąć poczęstunkiem i to wszystko szerzej zorganizować. Natomiast teraz Wieczerza 
Wigilijna była wewnątrz, gdzie naprawd było bardzo mało miejsca w tej jednej izbie. Dlatego też nie 
zauważyłam, żeby jacyś mieszkańcy nie byli wpuszczeni, natomiast sama wyszłam przed budynek 
Zagrody Czernikiewiczów i faktycznie było kilka, kilku Panów, jeden nawet ze mną rozmawiał. Nie 
miałam alkomatu, żeby to wszystko zweryfikować, natomiast poprosiłam pana osobiście, że po 
zakończonej Wieczerzy Wigilijnej zapraszam pana do środka, my tam jeszcze będziemy, chętnie tymi 
daniami z panem się podzielimy. I co też uczyniliśmy Szanowny Panie. Przyszedł pan tak, jak ze mną 
rozmawiał, zapakowaliśmy mu - wiem, że to jest człowiek, który jest samotny, zapakowaliśmy mu te 
produkty w opakowania z najlepszymi życzeniami z nami się rozstał. Proszę bardzo. 
 
02:58:22:06 [Dominik Dudek]: Dziękuję pani Przewodnicząca. Tutaj akurat chodziło o panie. Nie, 
raczej takie.. No to Panie Burmistrzu, Pan zaprasza ludzi na imprezy i Pan nie wie kogo Pan zaprasza? 
Pan nie pamięta co Pan robił? No z całym szacunkiem, no szanujmy się i szanujmy tych mieszkańców. 
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Nie możemy tych mieszkańców po prostu tylko szanować przed wyborami, ale trzeba ich szanować 
przez całą kadencję i Pan to w końcu musi chyba zapamiętać raz na zawsze. Zaprosił Pan ludzi na 
wrześniowym tym cyklu tych tych uroczystości i potem w grudniu. Panie przyszły i się odbiły od drzwi. 
No, organizatorem z tego co mi powiedziano między innymi co Pan powiedział, było też Centrum i 
Biblioteka Publiczna imienia Adeli Nawrot i Centrum Kultury. No to, a więc instytucja nam podległa i 
Pan nie wie, że tam nie wolno było wpuszczać? Rozumiem, że siedzieliście za stołem i nie bardzo 
patrzyliście co się dzieje za za drzwiami, ale no byli ludzie, którzy się odbijali. Nie tylko ci panowie, 
którzy też jako mieszkańcy, obywatele jak najbardziej mieli prawo żeby się tam pojawić, tym bardziej, 
że to było z pieniędzy publicznych finansowane i założenia projektu były jakie były, ale również były 
inne panie, które od tych drzwi się odbiły. Szanujmy ludzi, bo na to zasługują. Dziękuję. 
 
02:59:37:10 [Teresa Bzymek]: Ja jeszcze dodam tylko, że jak Pan wie, Izba Zagrody Czernikiewiczów 
jest małym pomieszczeniem. Było dość zimno, dość zimno i nie było miejsca na więcej osób, bo bo po 
prostu nawet fizycznie nie było możliwości. Dlatego też, no nie wiem kto tam jeszcze mógł być przed 
budynkiem, no bo nie zaglądaliśmy, nie wychodziliśmy, był pan, który gdzieś to wszystko nadzorował 
pracownik Muzeum Wsi Kieleckiej i trzymał nad tym wszystkim pieczę. Były zaproszone panie z Kół 
Gospodyń, które wcześniej organizowały projekty, bo jak wspomniałam, było to podsumowaniem 
całego roku, to były Cztery Pory Roku. Dlatego też były zaproszone panie z Kół Gospodyń, które 
wcześniej realizowały takie wydarzenia. Nie trwało to długo. Na pewno, jeżeli Szanowny Panie byłby 
jeszcze ktoś zainteresowany skosztowaniem tych naszych produktów to nie było żadnych przeszkód 
na to. No trudno, jeżeli tak się stało nie było to wynikiem jakby celowym, tylko zmusiła nas do tego 
sytuacja lokalowa. Proszę Panie Burmistrzu kontynuować. 
 
03:01:02:10 [Dariusz Skiba]: Ja nie wiem, czy ja Panu mówiłem kiedyś, że Pan ma paskudny charakter, 
bo to jest jakaś obraza. Pan mnie bezczelnie z taką, takim jadem obraża, że kogoś skrzywdziłem. Ja do 
Pana grzecznie mówię o tym kto jest zarządcą i nawet przeprosiłem kogoś o kim nie wiem. Pan mi tutaj 
wsada w usta, że kogoś prosiłem nie podając osób. Bo ja się spotkam z wieloma ludźmi codziennie a 
Pan tutaj publicznie oskarża mnie, że kogoś lekceważę i poniżam. To jest bezczelne z Pana strony, 
niech Pan przestanie zachować się jak ostatni nie wiem, nie powiem kto, bo to słowo jest na końcu 
języka. Naprawdę, bo robi Pan aferę. Ja sam byłem zaproszonym gościem, nie byłem inicjatorem tego 
wydarzenia. Zaprosili mnie i przyszedłem na to spotkanie. Ja jeżdżę po różnych spotkaniach 
wigilijnych i widzę ile ludzi przychodzi i nikt nie jest wypraszany. A to, że ktoś, nie wiem kto jeszcze 
wypraszał według Pana i kogo? To może Pan mi powie po sesji, nazwiska to może ich osobiście 
przeproszę z kwiatkami, żeby było fajnie, a Pan to wykorzystuje w sposób polityczny, na swoją korzyść. 
Mnie oskarża, że nic nie wiem co się dzieje w gminie, że ludzi lekceważę. Proszę Pana, niech Pan na 
siebie spojrzy jak Pan traktuje mieszkańców naszej gminy krytykując to co my robimy dla 
mieszkańców, negując to w głupi sposób taki bardzo bezczelny. To naprawdę, to jest naprawdę już 
poniżej jakiegokolwiek poziomu. Znalazł Pan problem o uroczystości, gdzie było 20 osób w kuchni, 
tam w izbie, która była ogrzewana jakimś grzejnikiem, żeby pokazać z panią dyrektor nową i z 
pracownikami Muzeum Wsi Kieleckiej potrawy, gdzie się organizują. Ja byłem latem i ludzie wchodzili 
tam na plac, na podwórko z radością przychodzili i byli częstowani od różnych Kół Gospodyń 
Wiejskich, które działają w naszej gminie. To jest jakiś szczyt, nie wiem czego. Pan szuka teraz jakiegoś 
problemu, którego nie ma. Nie wiem czy był, czy się interesował. Ale Drodzy Państwo, robimy coś, 
nasza jednostka chce rozruszać, zaprować zabytek, który nie jest w zarządzie gminy, robi wielki wysiłek 
pisząc projekty, pozyskując środki. I jeszcze, organizacje - nie z Bodzentyna proszę Pana, tylko z 
terenów wiejskich robią też dużo roboty związanej z gotowaniem potraw, z wykonywaniem jakichś 
fajnych rękodzieł, i Pan teraz ma czelność w pewien sposób zdeprecjonować to co się dzieje. To jest 
szczyt jakiegoś chamstwa naprawdę. Ludzie przyjeżdżają do Bodzentyna, do miasta Bodzentyn 
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promując ten obiekt, a Pan co zrobił w tym kierunku jako radny, jako człowiek, który mieszka tyle lat 
dla tego zabytku? Jakie Pan podjął działania, inicjatywy, żeby ten obiekt prować ? A Pan tylko potrafi 
ktytykowć, obarczać winą wszystkich dookoła, tylko nie Pan. Pan już obraził tutaj i Radnego Tofila, i 
Zastępcę i czepia się Pan pani Teresy i pani Sikory. Każdego, kto Panu powie coś, jakieś zdanie. 
Dookoła Pan ma jakieś zagrożenie cały czas. Pan żyje w ogóle w świecie jakimś wymyślonym przez 
kogokolwiek, nie wiem, jakiegoś reżysera. Szkoda słów. Pyta Pan w drugim pytaniu o, o specjalizację 
Zastępcy. Z pewnością - i to nie ja powiem tylko, ma większe doświadczenie życiowe, służbowe 
samorządowe niż Pan, z pewnością. I ma dużą wiedzę o szerokim wachlarzu zainteresowania. Nie 
potrzeba tutaj jakichś szkół, jak Pan się chwalił kiedyś, że ja nie pasłem baranów czy byków bo się 
uczyłem, nie miałem na to czasu, pan obrażając po kolei wszystkich. Nie trzeba mieć tyle szkól żeby 
być dobrym człowiekiem, przyzwoitym, pomocnym i znając się na rzeczy, na technice, na finansach na 
budownictwie. A Pan najlepiej jakby był... bo Pan (niezrozumiałe) kryminologię, czy tam coś. Dlatego 
Pan taki jest, widzę taki precyzyjny, to może Pan zmieni jakiś profesje i Pan zajmie się jakimś pracą w 
policji, w prokuraturze, w służbach bezpieczeństwa i tam będzie Pan miał przestępców, nie w gminie. 
Tam są przestępcy, na ulicach. Kradną, ludzi biją i Pan będzie do tego dobry, a nie tutaj, w samorządzie 
Pan wykorzystuje swoje jakieś... słowo mi uciekło jedno. Jedno słowo mi uciekło, chciałem takie fajne  
powiedzieć. Skarga na dyrektora Sikorskiego. Wałkuje Pan to już cały czas. Staje się Pan obrońcą 
uciśnionych a zarzuca Pan nam, że kogoś zatrudniamy. Jednocześnie, że dyrektor który ma prawa 
związane z kodeksem pracy, ma upoważnienia ustawowe, realizuje swoje zadania zatrudniając i 
zwalniając ludzi, to Pan teraz robi z niego jakiegoś heretyka a jednocześnie Pan krytykuje, czemu kogoś 
zatrudniamy a z drugiej strony Pan broni kogoś, kto jest zwolniony. Pan dyrektor ma odpowiedzialność 
za prowadzenie jednostki, jak każdy dyrektor szkoły, pani prezes, pan kierownik, oni są odpowiedzialni 
za prowadzenie placówki, za zatrudnianie i zwalnianie pracowników. Nie Pan, ani nie ja. Nie Pan, 
proszę Pana. Pan mówi, że ja nie wiem w ogóle co się dzieje w gminie. Pan dopiero teraz strzelił sobie 
w kolano. Ja nie wiem co się dzieje w gminie? Ja który przebiegłem całą gminę biegiem, przejechałem 
rowerem, przewędrowałem. Miałem spotkania z mieszkańcami, każdą ulicę znam, każdą drogę, każdą 
ścieżkę, i ja nie wiem co się dzieje w gminie? Proszę Pana, niech Pan się obudzi z tego letargu, Pan jest 
po prostu urojonym matakiem. Sprawa dwóch osób zwolnionych ze Spółki. Ja nie decyduję za panią 
prezes kogo zatrudnia, a kogo zwalnia. Pani prezes ponosi odwiedzialność za to wszystko. Za to bierze 
pieniądze, a nie ja, ani nie Pan. Jak wygląda sytuacja finansowa w Spółce? Nie wesoło. Bo wydajemy 
dużo pieniędzy na dopłaty do mieszkańców do ścieków i do wody. Według Pana to jest coś 
nienormalnego, a dla mnie to jest to, że my jako samorząd w tym roku udzieliliśmy pożyczki 4 miliony 
złotych nie na jakieś fanaberie, jakieś wyskoki, tylko po to, żeby utrzymać system, system wolnościowy 
w całej gminie, dla mieszkańców proszę Pana. Awarie są co jakiś czas. Pan jakby się zapoznał z tym 
wszystkim to pan zerknął, tylko Pan tego nie widzi jakie poszły środki gospodarkę wolnościekową. Ile 
milionów złotych poszło na te działania. I Spółka musi spłacać pożyczki, musi płacić za energię, która 
jest nie jest tania, musi płacić za awarię, za wodociągi, które jeszcze robimy cały czas - stopniowo. Musi, 
to jest normalna rzecz. Tak samo jak dokładamy do oświaty po 10, 12 milionów, tak samo dokładam 
do Spółki, bo to jest nasza jednostka, mamy obowiązek ustawowy żeby to realizować. Jaka jest, jaka jest 
kwota, jaka jest kwota? Ja może skończę proszę Pana 
 
03:08:56:14 [Głos z sali]: Odnośnie tej hipoteki jakby Pan się wypowiedział. Czy Pan wie wogóle, że 
jest hipoteka? 
 
03:08:56:14 [Dariusz Skiba]: Wiem, ja wiem proszę Pana, wiem dużo rzeczy o których nie będę Panu 
mówił. Chce Pan wiedzieć, to Pan napisze pismo i Panu odpowiemy. 
 
03:09:05:00 [Dominik Dudek]: Patem Pan mówi ,że nie wie. Ale ja wiem, to Pan powiedział, że ja nie 
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wiem. I wiem, kto wie nawet, wie Pan co? I wiem kto wie jeszcze o tym, to jest sukces. Pan tutaj, Pan już 
tyle pisał niech pan sobie dalej pisze, bo Pan już nauczony, ma Pan jedną czcionkę, to samo pisze, 
nawet ludziom Pan pisze innym tą samą czcionką, a później okazuje się, że, że nie wiedzą co pisali oni. 
Koncepcja obwodnicy. Jest w budżecie kwota. Zastępca miał rozmowę z panem z panem 
projektantem i tego do końca nie wiem proszę Pana. Zastępca o tym wie i wiem kto wie, to też jest 
bardzo ważne. 
 
03:09:48:14 [Andrzej Jarosiński]; Nie wiem, czy moje wykształcenie pozwoli na właściwe wyjaśnienie 
tego zagadnienia. 
 
03:09:48:14 [Dariusz Skiba]: Ufam tobie, że sobie poradzisz z tym zagadnieniem trudnym, 
skomplikowanym, złożonym dla Pana Radnego Dudka. Na stronie urzędu jest wpis o zwolnieniu 
doktora Orłowskiego, odgrzewany kotlet znowu. Kierownik ma obowiązek nadzorować placówkę 
służby zdrowia. On odpowiada za zatrudnianie i zwalnianie pracowników swojej placówki, tyle i tyle. 
To Pan to twierdzi, jeśli jest kłamstwo, to proszę do prokuratury zaprowadzić. Jeśli Pan tak twierdzi, 
Pan wie gdzie pisać. Jak Pan nie wierzy w to, że tutaj informacja jest, że ilu pracuje lekarzy i Panu to 
przeszkadza to trudno, to Pana problem. Oświetlenie w gminie. Poprawienie włączenie i wyłączanie. 
Szanowni Państwo, Państwo wiecie o tym, że w ostatnich miesiącach firma wykonywała wiele rzeczy 
związanych z wymianą lamp na słupach oraz budowę nowych odcinków. I te, były wahania oświetlenia 
i to też trafiały do nas, do urzędu informacje, że czasami świeciły się lampy całą noc, czasami świeciły 
się w dzień, ale to było związane właśnie z usterkami, które były przy montażu lamp i budowie nowych 
odcinków i to są, były chwilowe usterki i czas - jeśli chodzi o włączenie czy wyłączenie rano czy 
wieczorem na razie pozostaje bez zmian, czyli do 24 są światła zapalone, będą się świecić a rano będą - 
w zależności od wschodu słońca, będą wyłączane. O bezdomne psy Pan pyta. To jest problem dla nas 
bardzo oczywisty, znany, my od lat się z tym borykamy, bo płacimy... Ostatnio mamy umowę chyba, i 
też wiem o tej umowie Panie Radny - blisko 1500 zł za wyłapanie psa. Ale mamy teraz ofertę już około 
dwch tysięcy, wiem o tym Panie Radny, wiem o tym. Dlatego, dlatego kwoty wzrosną. My, nie wszyscy 
o tym wiedzą, ale ja wiem Panie Radny, współpracujemy z innymi osobami, które zajmują się w 
wolontariacie bezdomnymi zwierzętami. Pomagamy, wspieramy ich jak tylko możemy, żeby, bo też te 
osoby chcą, żeby te zwierzątka wpadały w ręce dobrych ludzi w całej Polsce i tak się dzieje, że za 
własne pieniądze niekiedy wywożą, zawożą te te zwierzęta do różnych miejsc w Polsce. Nawet 
osobiście, prywatnie też... Ale to już nie będę o tym mówił, bo Pan powie że się chwalę tym. To tak, że 
wycofuję, wycofuję tą moją wypowiedź, bo też się angażuję bardzo w ten proces ratowania 
bezdomnych zwierząt. Ulica Czysta - zamontować jedną lampę. Żeby zamontować lampę trzeba 
wykonać dokumentację projektową, tak projektową, podczas projektu uzgodnień mieć uzgodnienia 
konserwatorskie. Gazetka. Dlaczego nie ma wszystkich Radnych w gazetce? Nie wiem, ale wiem kto 
wie. Jest pani naczelna redaktor, ma kontakt z radnymi wszystkimi, kto chciał mógł sobie tam 
zamieścić jakiś artykuł, opowiedzieć o swoich uczuciach nawet. Pan Bąderski pytał, pytał jeszcze o 
dwie rzeczy. Bo tam chodziło o tablicę partyzanta Dzika.. Dzika? Tak? Partyzant to jest z Armii 
Krajowej żołnierz. Ale to odpowie Zastępca bo Pan pytał Zastępcy, więc nie chcę mu zabierać tej 
przyjemności, ale ja jestem przy panu Bąderskim to chodzi o... I tutaj do pana Radnego o monitoring, 
tutaj coś pytał, tak? Chyba? I organizacja ruchu - projekt. Jestem umówiony z projektantem i z panią 
Olą Sikorą na początek stycznia, bo tam nie tylko to trzeba zmienić co Panowie czy Państwo 
zgłaszacie, ale są jeszcze inne rzeczy, które chcemy skonsultować, bo nie możemy robić, zlecić komuś 
zrobić jedną rzeczy czy dwie, żeby zrobić kompleksowe działanie. Ustawić znaki, zakazy, czy tam jakieś 
inne pomocy macie, żeby projektant mógł to wszystko zebrać, te wszystkie informacje czy też prośby i 
żeby w umowie było zawarte, co trzeba tam zrobić. Tak, że Panie Radny.... 
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03:14:36:04 [Włodzimierz Bąderski]: Panie Burmistrzu, ja dobrze o tym wiem. Tylko Pani Zosia, no 
ktoś tam ją poprosił i zgłosiła to. A my to próbujemy..(niezrozumiałe). 
 
03:14:41:11 [Dariusz Skiba]: W sytuacji kiedy to mamy taką sytuację, mamy taką sytuację w gminie, w 
samorządzie, że jesteśmy ciągle kontrolowani przez różnego rodzaju inspekcje, kontrole i tak dalej, 
wszystko musimy zrobić precyzyjnie. Teren jest zabytkowy i to muszą być działania związane z 
uzgodnieniami, z pozwoleniami, żeby nie było później, że, że zrobimy coś bez podstawy prawnej. I na 
początku stycznia to ja dam znać dobrze? Jak to będzie ta projektantka czy projekt - nie pamiętam ona 
czy on. No to wszystko to, co będzie zebrane, te różne pomysły, żeby pani czy pan projektant mógł to 
zaprojektować. Pani Jankowicz pytała o wjazd do szkoły. Chodzi o to, żeby tam posypać kruszywem? 
Czy, czy żeby co zrobić ? 
 
03:15:33:02 [Bogusława Jankowicz]: Niezrozumiałe 
 
03:15:33:02 [Dariusz Skiba]: Z tego, na pewno nie w tym roku, tak samo się dzieje z ubytkami na 
Podlesiu. Faktycznie podczas opadu śniegu były tam - na wniosek mieszkańców prośby 
trzytygodniowe chyba, żeby dowieźli dwa samochody kruszywa. Zaczęli tam poprawiać, teraz to są te 
ulewy, samochody znowu to wybiją i znowu się pojawią ubytki. Ta droga jest naprawdę, naprawdę no w 
stanie strasznym. Powiem tak, bo mamy tych projektów jak Państwo widzicie dużo robimy dla 
powiatu. Nie jest możliwe finansowo, żeby zrobić w ciągu jakiegoś okresu czasu tych siedmiu czy iluś 
dróg w jednym roku. To są na lata. Ja nie wiem, czy, czy nie trzeba podjąć takich jakby wyzwań, żeby, 
żeby zaspokoić częściowo mieszkańców w przyszłości, ale to jest tylko rola starosty, nie nasza, żeby na 
przykład takie, tego typu jak w Podlesiu jest, żeby robić etapami, bo tak to jest około 3 km droga, 
budowa tam wyjdzie z 15 milionów za tą drogę żeby budować, albo więcej. Więc czy, jeśli będą kiedyś 
jakieś środki na dofinansowanie, żeby robić etapami. Na przykład... Nie wiem, w Skorucinie zrobić 
kilometr, czy w Podlesiu kilometr, żeby zrobić to, no tak rozłożyć na całą gminę. Bo tak to będą 
mieszkańcy czekali latami, ale to jest taki pomysł mój na razie na gorąco. Pani Barcikowska pytała o 
ulicę Jodłową i Żeromskiego - ubytki w poboczu oraz wykoszanie rowu. A tam, wycinaliśmy tam 
krzewy na poboczach, w tym niedawno. Na Żeromskiego, tam co ja mieszkam, to tam są wycięte 
krzewy, tylko rowy to będziemy kosić na wiosnę rowy. 
 
03:17:37:19 [Agnieszka Barcikowska]: Bo chodzi o to, że jest tam wąska droga, jak się mijają dwa, trzy 
samochody to nie wiadomo w którym momencie można zjechać kołem, żeby nie wpaść do rowu. 
 
03:17:41:05 [Dariusz Skiba]: No dobrze, ulica Langiewicza w Bodzentynie, to co mówiłem wcześniej, 
bo tam mieszkaniec jeden, przedsiębiorca prosił jeden o zakaz zatrzymywania tutaj od Armii Krajowej 
na styku Langiewicza i Wesołej - przepraszam, Wesołej, że tam stoją też samochody żeby.... Bo tam 
czasami jest tak, że samochód który jeździ po odpady nie ma możliwości wjechać, jest ciasno. A teraz 
nie pamiętam czy na tej Langiewicza jest zakaz zatrzymywania na całym odcinku. 
 
03:18:11:03 [Głos z sali]: (Niezrozumiałe). 
 
03:18:11:03 [Dariusz Skiba]: Tak, mieszkańców, tak. Ale sam widziałem wielokrotnie, że tam stoją po 
dwóch stronach samochody niby na chwilę, ale, ale no to już będziemy musieli nie wiem, później 
policję prosić o to. 
 
03:18:25:01 [Włodzimierz Bąderski]: Ale, ale tyle parkingów mamy, tyle wszystkiego. Tak jak mi Pan 
Burmistrz powiedział, że nie mogę stać pod domem, to niech pan jedzie na parking. No to jeżdżę koło 
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kościoła, tam z tyłu, a ludzie stoją u mnie pod domem i sprzątam. 
 
03:18:41:03 [Andrzej Jarosiński]: A to dobry uczynek jest. 
 
03:18:42:17 [Dariusz Skiba]: Ale słuchajcie, była taka sytuacja te,ż że prosiliśmy też księdza proboszcza, 
którego prosiliśmy, żeby na cmentarzu, w kościele ogłosił, żeby korzystać z tego parkingu za 
kościołem, a jednak ludzie którzy przyjeżdżają wolą stać na płycie Rynku. Taki nawyk, 
przyzwyczajenie, takie się zrodziło. Włodzimierz Bąderski]: Dlatego będę walczył, żeby bo mojej 
stronie nie było parkingu. 
 
03:19:07:01 [Dariusz Skiba]: Pani Teresa Bzymek interweniowała o Psie Górki. Pani Tereso, ja jestem 
tutaj codziennie też jak i Pani. Też na sms-ach, na sms-ach z panią mieszkającą tam, osobą, mieszkanką, 
była u nas tutaj w poniedziałek, zleciliśmy firmie, która ma dowieźć kruszywo, kamień. Tylko ja miałem 
informację wczoraj chyba, od pani kierownik, że do końca roku kopalnia z którą mamy umowę jest 
nieczynna. Ja nie wiem, czy będzie możliwość tak z wolnej ręki z innej kopalni kupić samochód 
kruszywa, oto chodzi, samochód grubego kruszywa i to uzupełnić. Ale zapytam pani kierownik, czy 
jest możliwość prawna, żebyśmy z wolnej ręki dla tych ludzi z Podgórza, z Podgórza - bo tam jest teraz 
błoto, bo tam były trudne sprawy związane z granicą działki prywatnej i takie roszczenia były i trzeba 
było uregulować troszeczkę tą drogę i tam po tych deszczach zrobiło się bardzo błoto i trzeba tym 
mieszkańcom pomóc. I staramy się jeszcze no dzisiaj zrobić taką interwencję poważniejszą, żeby ktoś 
mógł dowieźć kruszywa samochód czy dwa na to miejsce, żeby był przejazd na święta, bo to istotne 
jest. Tak, że może nas Pani słyszy, pani mieszkanka z Podgórza, to postaramy się, żeby to dzisiaj jeszcze 
jakoś znaleźć sposób, żeby dowieść tego kruszywa. Ja tyle, dziękuję. Pan Zastępca jeszcze miał 
odnośnie przedszkola, tak? We Wzdole chyba. 
 
03:20:33:15 [Teresa Bzymek]:  Ja jeszcze proszę, bo Radny Włodzimierz Bąderski chciał zabrać głos, 
bardzo bym prosiła. 
 
03:20:40:05 [Włodzimierz Bąderski]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panowie Burmistrzowie. 
Mam taką troszeczkę nietypową sprawę. Kiedyś tradycją w Bodzentynie było to, że jak zmarł, odszedł 
z naszej wspólnoty człowiek który grał w orkiestrze, to orkiestra uczestniczyła w tym, w tych 
uroczystościach. No i teraz jest taka sytuacja. Odeszło dwóch panów, którzy naprawdę przez ileś tam 
lat grali. Czy by nie można porozmawiać z panem dyrygentem, żeby chociaż zrobili sobie próbę w 
samym kościele, żeby zagrali takiemu człowiekowi, żeby nie czekali na to, że przyjdzie rodzina, weźmie 
dajmy na to zapłaci pieniądze i żeby ktoś tego człowieka pożegnał. Czy jest taka możliwość? My ich 
opłacamy, my ich dofinansowujemy, przecież mogliby w ramach próby tylko zagrać jeden czy dwa 
utwory w kościele. Nie muszą iść na cmentarz. Czy jest taka możliwość ? No ja, to jest kwestia otwarta 
i kwestia dyskusji z dyrygentem jak on to widzi. Dziękuję bardzo. 
 
03:21:33:09 [Teresa Bzymek]: Proszę, Pan Burmistrz, Pan Dariusz Skiba. 
 
03:21:36:12 [Dariusz Skiba]: Według mnie to jest rzecz naturalna chyba, tylko trzeba dać znać 
wcześniej panu kapelmistrzowi, że taka sytuacja ma miejsce, jak ktoś zmarł kóryś z uczestników 
orkiestry i sądzę, że no przyjaciele z orkiestry nie powiedzą -nie. W zależności kiedy ten pogrzeb jest, bo 
Drodzy Państwo, orkiestra składa się z różnych osób, z młodych, starszych. Jenni pracują, chodzą do 
szkoły i niejednokrotnie ja sam też prosiłem o jakiś udział w wydarzeniach do godziny 15:00 i mieli 
trudności zebrać grupę ludzi. I to jest problem, bo ja rozmawiałem z kapelmistrzem wcześniej, dawniej 
jeszcze z kapelmistrzem Podrazą, później pan Łapiński a teraz pan Tabiszewski Ryszard, więc oni chcą 
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po prostu działać, więc trzeba bezpośrednio z nimi, bo ja oczywiście mam umowę z kapelmistrzem i 
pracownikiem i jednym członkiem orkiestry na działalnoś na działalność tego, tej organizacji, ale nie 
ma takiego wpływu, żeby naciskać na siłę, żeby ktoś uciekał z pracy i musi se brać urlop kurczę, to jest 
o to chodzi, żeby, żeby, żeby chyba przyjechał. Ale, ale radzę Panie Radny, żeby może z kapelmistrzem 
się tam już.... 
 
03:22:50:07 [Włodzimierz Bąderski]: Panie Burmistrzu, sytuacja jest taka, że to nie musi być cały, jak to 
się mówi,  skład bo pewien utwór to mogą zagrać dzieci, które są w szkole, które się uczą,  tam jest 
dużo tej młodzieży bo nie o to chodzi, żeby grało dwudziestu czy trzydziestu. Spróbuję tam kiedyś 
podejść do niego, tylko że prosiłbym, bo ja nie znam, żeby no Dominik ma z tym panem jakiś kontakt, 
jak nie, no to żeby Pan, Panie Burmistrzu przygotował go na to, jak on to w ogóle widzi, no nie? Bo 
przecież przyjdzie na koniec roku, jakś kontakt macie, bo ja.. 
 
03:23:22:02 [Dariusz Skiba]: Kapelmistrz jest Moi Drodzy od niedawna, bodajże od września chyba, 
jest nową postacią i on też chce poznać tutaj jakieś zwyczaje, jakie panują i chce dobrze dla tej orkiestry, 
bo widzę zaangażowanie, więc trzeba z nim rozmawiać bezpośrednio. Jeśli taka, bo tosą prywatne 
sprawy, bo to ktoś umarł prawda? To nie jest pracownik gminy tylko osoba, która grała kiedyś w 
orkiestrze. Wypadałoby tak oddać honory, prawda? Bo tak się dzieje w różnych, w różnych sytuacjach 
i na pewno nie odmówią. 
 
03:24:08:09 [Włodzimierz Bąderski]: Ja wiem, ale na przykład wynajmują kogoś kto gra na trąbce i 
muszą dodatkowo zapłacić 200 złotych. To też jest takie, dodatkowe koszty.. 
 
03:24:08:09 [Andrzej Jarosiński]: Panie Włodzimierzu, nasze obrady może oglądać Urząd Skarbowy 
więc... 
 
03:24:12:23 [Dariusz Skiba]: Dobrze, ja na tyle, dziękuję na razie, jakby coś to służę, a Pan Zastępca 
jeszcze odnośnie uzupełnienia placu zabaw, obwodnicy jeszcze - większą wiedzę masz niż ja. I coś 
jeszcze ten Pan pytał, o wszystko, bo tu jeszcze pan tu szykuje kilka pytań. 
 
03:24:28:23 [Teresa Bzymek]: Proszę bardzo, Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
03:24:32:02 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, Szanowni Państwo, no nie 
ulega wątpliwości, że największą wiedzę, przynajmniej próbuje tutaj tak nas przekonać - to jednak nie 
my, ale po kolei. Naprawa Armii Krajowej. Mówił Pan tutaj o różnych miejscowościach, o tym braku 
wiedzy, zainteresowania, to jest rzeczywiście przed Panem i Pana sąsiadami. Najciemniej pod latarnią. 
No to Pana sąsiadka prosiła o to, żeby w ogóle tego nie naprawiać w tym roku, bo nie będzie miała jak 
wjechać na wjazd, bo nie da się tego uzupełnić, bo będzie miała błoto. Firma podjęła się próby i zrobiła 
to tak, żeby nie ingerować w asfalt, na ich ryzyko i jeśli będzie jakiś problem to na gwarancji to 
uzupełnią. Więc dziwię się, że wie Pan wszystko na temat wszystkiego wszędzie no a za granicą własnej 
działki nie wie Pan dlaczego to zostało tak a nie inaczej zrobione. No ale widocznie Pana nie było, 
usprawiedliwiam Pana. Obwodnica, obwodnica jak Pan widział w budżecie, jest dalej dalej utrzymana 
kwota, będziemy w styczniu - lutym, w styczniu nie wiem czy w styczniu, bo mamy bardzo dużo rzeczy 
gdzieś tam do omówienia i do puszczenia przetargów. Będziemy rozmawiać z projektantem na temat 
dokończenia tego tematu ewentualnie zakończenia go i rozliczenia się ze względu na bardzo dużą 
liczbę protestów dotyczącą wszystkich przebiegów jakie zostały zaprezentowane przez projektanta. 
Trzy - biorąc pod uwagę fakt zmian musimy też wiedzieć, czy Urząd Marszałkowski, czy będą jakieś 
środki na to, żeby w dalszej a nie nie wiadomo jak odległej perspektywie było to realne do wykonania. 



35 | S t r o n a  

 

Mieliśmy takowe rozmowy z Urzędem Marszałkowskim, natomiast wiemy też wszyscy że w kwietniu 
są wybory i tutaj bym zachował cierpliwość i spokój w jakim kierunku to pójdzie. Nie wiem którego 
kwietnia, mówi się o 7, ale tak.. Plac zabaw we Wzdole Rządowym. Ja bym chciał mieszkankę, która - 
nie wiem kto to, ale nieważne tak, mieszkanka, mieszkanka Wzdołu. Proszę Państwa, słuchając 
wypowiedzi Burmistrza jak przedstawiał budżet na przyszły rok, to odczytał między innymi, że będzie 
w ramach Polskiego Ładu wspólnie przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich mamy 700 000 który 
przeznaczyliśmy na modernizację przebudowy i budowę właśnie placów zabaw, infrastruktury 
turystycznej i między innymi właśnie na modernizację tego placu. Proszę Pana, na modernizację tego 
placu, ponieważ tak naprawdę po zmianie przepisów, na tym placu zabaw nic nowego praktycznie nie 
można na tą chwilę ustawić ze względu na to, że jest taki fajny przepis który mówi o tym że 10 metrów 
od drogi - zero. Podobny problem jest z placem zabaw w Bodzentynie. Jesteśmy na etapie uzgodniania 
tego, jak to zrobić w Bodzentynie, bo byśmy chcieli w Bodzentynie na zamku - to jest jescze działka 
objęta nadzorem konserwatora bezpośrednio, bo to jest ta sama działka na której stoi zamek. 
Gdybyśmy chcieli coś zrobić typu przebudowa, budowa to liczba tych urządzeń, które tam są o połowę 
by się zmniejszyła. Dlatego próbujemy inną ścieżką. 
 
03:28:01:11 [Włodzimierz Bąderski]: A nie możemy myśleć o zakupie tej posesji co jest niżej i.. 
 
03:28:01:11 [Andrzej Jarosiński]: Panie Włodzimierzu, na dzień dzisiejszy mogę śmiało Pana upewnić, 
że myśleć to możemy, natomiast, natomiast nie wiem jak, jak dalej. Nie, tam trzeba ogrodzić ten plac i 
jest, myśmy wyszli z założenia że po prostu wymienimy wszystkie, i tak to uzgadniamy z 
konserwatorem. Złożymy wniosek, myślę na początku stycznia, żeby wymienić wszystkie elementy, 
które nie są stałymi konstrukcjami tych urządzeń. Dałoby się je zachować, natomiast te wszystkie 
elementy niemetalowe i niezwiązane na stałe z ziemią byłyby nowe. No dokładnie. Plac zabaw we 
Wzdole - mam nadzieję, że przychodziły wszystkie nasze place, które podlegają bezpośrednio nam - 
robiliśmy na jesieni takie przeglądy i na bieżąco gdzieś tam przed wiosną jak tylko nasi pracownicy mają 
czas, to są uzupełniane. Natomiast ten plac jest w tym zadaniu i będzie robiony. Jak Państwo zauważyli, 
w tym roku został wykonany plac przy szkole z którego dzieciaki z przedszkola też mogą korzystać. W 
przedszkolu jest pani zatrudniona jako pomoc nauczyciela, to jest ośmiogodzinny dzień pracy, takie 
przejście będzie możliwe i powiem tak - ten plac zabaw ze środków sołeckich był dwa razy chyba 
dofinansowany przez przepraszam, przez dwie albo trzy miejscowości. Myśmy go nie zrealizowali, te 
pieniądze zostały w budżecie. Natomiast ten, który został teraz zrealizowany z budżetu gminy do 
samego placu nie została dołożona nawet złotówka. Pozyskaliśmy 250, wszystkie środki jakie tam były 
wydane, z zewnątrz. Zapłaciliśmy tylko za nadzór, więc czasami ta cierpliwość jest potrzebna, bo te 
środki które zostaną można wydać na co innego. Tak, że bardzo proszę o chwilę cierpliwości, tam jest 
bardzo prężnie działająca.... Nie, nie patrzmy na tego Pana. Ja jestem prosty człowiek fizyczny od 
przewrotów, bo nie wypada, żeby doktor używał słowa fikołki, no i jeszcze pod krawatem, to już 
katastrofa! Trzeba się merytorycznie wypowiadać. Idziemy, idziemy dalej - psy. Otóż proszę Pana, 
pracownik który otrzyma taki telefon, dzwoni do mnie, do specjalisty. Nie lubię psów - powiem 
szczerze, lubię zwierzęta ale akurat nie psy, bo miałem w dzieciństwie niebezpieczne spotkanie z psem. 
A no dlaczego proszę Pana? Bo jak by Pan sobie wziął budżet z 2014 to na te psy, piękne zwierzęta i te 
psy pokrzywdzone, bo bezdomne nasza gmina wydała prawie 150 tysięcy, w czternastym roku, gdzie 
ceny były trochę inne, za najniższa krajowa, to wie Pan, jakby Pan się odniósł do najniższej krajowej to 
dzisiaj by to było 300, 300 tysięcy na psy bezdomne, gdzie płaciliśmy za odłowienie proszę Pana i 
zapewnialiśmy im jeszcze, płaciliśmy za dniówkę pobytu w schronisku. I dlatego, żeby to gdzieś tam 
skontrolować, ograniczyć, przyjęliśmy taką zasadę, że nas o tym pracownik... Zgłoszenia są do 
pracownika. Może błędem jest, że co niektórych odsyła, bo jak jest to już piąty, szósty, siódmy, 
przypadek w miesiącu, to my też wiemy ile tych środków mamy. Na dzień dzisiejszy prowadzimy te 
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programy sterylizacji i proszę Pana, od kilku lat nie przekraczamy i w tym roku chyba też nie 
przekroczymy 100 tysięcy. To jest czasami 70, 80 gdzie przy obecnych cenach, przy obecnej najniższej 
krajowej, gdybyśmy zostawili to co było, wydawalibyśmy 300. Więc, no może do czegoś się przydałem? 
W Pana ocenie pewnie nie. I chciałem tylko... Nie ma Burmistrza, bo chciałem sprostować jego 
wypowiedź i nie chciałbym wypowiadać się bez niego. Nie, to, to,  to nie tak. Ostatnie, ostatnie tylko 
słowo. Bo powiedziałem to bez mikrofonu, a chciałem powiedzieć, żeby wszyscy słyszeli Panie 
Burmistrzu, powiedział Pan, że Pan Radny Dudek mnie obraża. Nie... Otóż proszę Państwa i Pan 
Radny Dudek tutaj już w przerwie bardzo bał się o moje zdrowie. Otóż nie wyszedłem bo się źle 
czułem, nie zasłabłem, nie zemdlałem. Może jest Pan rozczarowany, ale tak było. Natomiast wie Pan, 
tu też się dzieją inne rzeczy na tym urzędzie i trzeba przelewy wysłać, porozmawiać z pracownikiem co 
dalej zrobić, ale to nieważne. Natomiast chciałem tylko powiedzieć, że taki Pan jak Pan Radny Dudek 
nie jest w stanie mnie obrazić. Ale mimo to, żebym nie skłamał, to szczerze życzę Panu i Pana rodzinie 
zdrowia i tyle, bo to jest szczere. 
 
03:33:13:20 [Teresa Bzymek]: Dziękuję i takim może miłym akcentem to chyba zakończymy już. Pan 
Radny Dominik Dudek? Proszę. 
 
03:33:22:20 [Dominik Dudek]: Dziękuję Pani Przewodnicząca za możliwość jeszcze zabrania głosu. 
Panowie Burmistrzowie nie odnieśli się do końca do tematu związanego z monitoringiem. Naprawdę, 
weźmy ten monitoring pod uwagę i tak jak wspomniałem, nie tyko Bodzentyn, ale również mamy 
miejscowości, które też takowego monitoringu wymagają. W tych miejscowościach, które, które 
znajdują się przy jednej drodze to jest dobre, że na początku, na końcu można zamontować kamery i 
mamy wtedy obraz całego przejazdu samochodów przez tą miejscowość, czyli, czyli możemy sobie w 
pewien sposób określić kto daną rzecz mógł uczynić. Ja tak wrócę do tego tematu psów jeszcze raz. Bo 
Pan powiedział, że był, miał Pan taki, takie zdarzenie w dzieciństwie no i ta trauma została do końca 
życia i ja po prostu... Ale nie, no Szanowni Państwo, sam, sam to Pan Burmistrz powiedział, że miał 
zdarzenie tak i Szanowni Państwo okej, Szanowni Państwo, myślmy o tych dzieciach, bo zazwyczaj te 
psy nie będą atakowały dorosłych osób, a akurat dzieci. I dziecko małe jak nie wie jak się zachować 
naprawdę można mu wyrządzić krzywdę, czy to natury psychicznej, że później to się gdzieś tam w 
głowie odkłada i się tego psa dziecko będzie bało, co jest naprawdę bardzo niebezpieczne bo ja 
osobiście znam przypadki, że dziecko na widok psa ucieka. Nie patrzy czy ucieka na drogę, pod 
samochód, nieważne gdzie, byle by uciekać. I my myślmy o tych dzieciach naprawdę, bo i nie patrzmy 
tutaj na oszczędność rzędu kilkudziesięciu tysięcy, bo tak naprawdę to są złudne oszczędności. Bo ale 
wie Pan, no Pan Sikorski nie patrzy na oszczędności tylko płaci odszkodowania i na to nie patrzy. No 
zaoszczędził bardzo, tak. Wy te oszczędności bardzo fajnie wyliczacie, to jest jedna bardzo kluczowa 
rzecz. Druga kluczowa rzecz. Jak ja słucham, że coś ma być zrealizowane później i patrzę na te 
fotografie z placu zabaw przy przedszkolu we Wzdole, to ja powiem: Nie wierzę w to, że nie znajdą się 
pojedyncze tysiące na to, aby te elementy wymienić, bo według mnie zdrowie i bezpieczeństwo dzieci 
jest bezcenne. Nie patrzmy na to, że my kiedyś to możemy zrobić, możemy wymienić za darmo. To są 
pojedyncze tysiące. Przy budżecie 90 parę milionów, który na przyszły rok uchwalany był, no naprawdę 
to nie są jakieś, jakieś jakieś zbyt wielkie i wygórowane kwoty. Naprawdę Szanowni Państwo, zwróćmy 
uwagę na to, bo ja dziwię się, jak był ten pan, powiedział, że na jesieni były przeglądy robione tych placy 
zabaw. No i dziwi mnie to, że, że, że, po prostu tak drobnych napraw, drobnych napraw po prostu: 
wymiana, zaimpregnowanie, pomalowanie, no zrobić to, żeby te dzieciaki miały godne warunki, 
bezpieczne. Bo ja też wiem jak to wygląda. Dziecku trudno jest wytłumaczyć, że ty nie korzystaj z tych 
zabawek bo są be, bo są uszkodzone tylko przejdziesz z panią na inny zabaw i tam się pobawisz. 
Czasami jest to trudne naprawdę do wytłumaczenia. Wracając jeszcze do tej jednej wypowiedzi Pana z 
tymi fikołkami, przewrotami, tak jak mówię, unikam specjalnie słowa przewrót. Pan próbował robić 
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przewrót i Panu się to nie udało. Mówię jak startował Pan na Burmistrza i idąc Pana, idąc Pana tokiem 
rozumowania i Pana tokiem myślenia, które tutaj dzisiaj Pan pokazał... No jakby ci wszyscy wtedy, co 
na Kraka głosowali się wstrzymali od głosu, to Pan był, był Burmistrzem. Tyle, dziękuję. 
 
03:37:12:13 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Jeszcze Panie Wiceburmistrzu poproszę Pan Włodzimierz 
Bąderski. 
 
03:37:15:05 [Włodzimierz Bąderski]:  Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu 
Jarosiński. Zanim rozstrzygniemy problem wymiany tych urządzeń dla dzieci, to proszę odpowiedzieć 
mnie i tutaj osobom zainteresowanym kiedy zostanie zabezpieczona ściana, żeby te, żeby to ten plac 
zabaw się nie rozleciał, nie spadł na dół, bo to jest najważniejsze, żeby zabezpieczyć ściany a dopiero 
wymieniać zabawki, dziękuję. 
 
03:37:41:22 [Teresa Bzymek]: Proszę, Wiceburmistrz Pan Andrzej Jarosiński. 
 
03:37:45:04 [Andrzej Jarosiński]: Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Żeby nie 
przeciągać... Panie Sekretarzu, chciałem udzielić odpowiedzi Radnemu a Pan mu przeszkadza i nie 
może się skoncentrować. Szanowny Panie, tak jak mówiłem skończyłem AWF, natomiast Pan 
Politechnikę. Ale to mi coś tu nie pasuje, bo  wystarczyłoby żeby 250 osób zagłosowało w drugą 
stronę, a to jest znaczna różnica niż wszyscy się wstrzymali. Pan jest po Politechnice podobno, nie 
wnikam, ale tak Pan przynajmniej mówi. Nie sprawdzałem, bo mnie to nie interesuje. Dwa - 
przedszkole. Jakby Pan dokładnie słuchał.. Tylko Pan zadaje pytanie i ciągnie te swoje wywody nie po 
to, żeby uzyskać odpowiedź tylko po to, żeby zaistnieć i to jest ten problem. Bo to o co Pan pyta można 
jednym zdaniem. To już Panu odpowiadam. Mówiłem o przeglądach placów zabaw, które podlegają 
gminie. Sprawdzę zaraz czy szkoła to zrobiła, bo za to odpowiada dyrektor i takie drobne rzeczy albo 
rozbierzemy, albo naprawimy. Ja rozumiem, że w tej chwili z tych urządzeń te dzieci nie będą korzystać 
i to się da zrobić. Jeśli chodzi o psy, była taka sytuacja rzeczywiście, ale firma.. I było tam zagrożenie 
tam, nawet jedna z pań nauczycielek ucierpiała w tym wszystkim, tylko, że problem polegał na tym, że 
doszło takiej sytuacji, że firma przyjechała odłowić tego psa, natomiast w to wszystko włączyły się 
panie, które są wielkimi opiekunkami, zwolenniczkami, kochają psy i firma odstąpiła, nie informując 
nas od wykonywania swoich czynności, bo ta pani stwierdziła, że się zajmie tym psem i znajdzie mu 
adopcję. I to się wydarzyło w tym momencie, bo od razu interweniowaliśmy, i granie na takich 
emocjach, że nie wolno oszczędzać na dzieciach... Tak, nie wolno proszę Pana, nie wolno proszę Pana. 
Niech Pan idzie, spyta pani Marii Miziewicz ile my i czy kiedykolwiek się dochodzimy, czy nie dajemy 
dodatkowych nauczycieli wspomagających pomocy nauczycieli, czy nie dowozimy po wybranych 
trasach dzieci ze specjalnymi potrzebami do innych szkół. Już nie idźmy w tą stronę, żeby jeszcze w to 
mieszać. Jeszcze raz życzę Panu zdrowia i całej Pana rodzinie. Dziękuję. 
 
03:40:09:04 [Teresa Bzymek]: Dziękuję. Szanowni Państwo podsumowanie dziękuję Burmistrzom, 
pracownikom urzędu, Radnym Rady Miejskiej za współpracę, za zaangażowanie na rzecz poprawy 
jakości życia mieszkańców, dziękuję za pracę i wysiłek na rzecz rozwoju społeczności lokalnej. 
Szanowni Państwo, w związku ze zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia w imieniu Radnych 
Rady Miejskiej życzę zdrowych, spokojnych i błogosławionych świąt, abyśmy wszyscy doznali w tych 
świętach radości, spokoju wzajemnej życzliwości o czym często się mówi. Aby nadchodzący rok był dla 
nas pełnym rokiem takim inwestycyjnym, pełnym rokiem sukcesów, zadowolenia, aby wszystkie nasze 
sprawy układały się tak, jak tego sobie życzymy. Tego życzę mieszkańcom i wszystkim obecnym tu na 
sesji. Wesołych Świąt mogę tylko powiedzieć. Szanowni Państwo, przechodzimy do ostatniego punktu 
porządku obrad, to jest zakończenie sesji. Stwierdzam, że porządek dzisiejszej sesji został wyczerpany, 
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zamykam sesję Rady Miejskiej w Bodzentynie, dziękuję wszystkim za udział i przybycie. 
 
03:41:57:17 [Głos z sali]: Dziękujemy.  


